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liw m m m  a m  a celei
bE A 25 A ANIVERSĂRI

REPUBLICII
Ini prima decadă a lunii octombrie

Ritm susţinut în îndeplinirea 
sarcinilor de plan

După cum este cunoscut, bilanţul pe 9 luni a consemnat reali
zări care ne îndreptăţesc să afirmăm că în industria judeţului 
planul anual va fi realizat înainte de termen. Intrînd în ultimul 
pătrar al acestui an, cele mai multe colective de muncă au con
tinuat cu aceeaşi intensitate sa materializeze măsurile stabilite 
în scopul accelerării ritmului realizărilor. Eforturile depuse, por
nite din dorinţa de a întîmpina sărbătorirea celei de-a 25-a ani
versări a republicii cu realizări deosebite, de a crea avansul afe
rent anului în curs pentru îndeplinirea cincinalului în 4 ani şi 
jumătate, s-au soldat şi după prima decadă din luna octombrie 
cu bune rezultate.

•  COLECTIVUL FABRICII DE 
CIORAPI „7 NOIEMBRIE“ conti
nuă in ritm susţinut îndeplinirea 
indicatorilor de plan pe anul in

curs. In prima decadă a acestei 
luni. sarcinile fizice de producţie 
au fost depăşite cu 20 100 perechi 
ciorapi. Aceste realizări se adaugă

(iindirea creatoare in slujba 
întrecerii socialiste

La citi va metri de pasajul denivelat 
din Tuinişor, o săgeată indică spre 
O clădire modesta, aflată ceva mai în 
în stingă. Este sediul Şantierului de 
drumuri ş; poduri al Direcţiei regio
nale de resort Braşov. Puţini sibieni 
ştiu, probabil, că modesta clădire de 
pe malul Cibinului adăposteşte car
tierul general al celui mai mare 
şantier din ţară al Direcţiei generale 
de drumuri şi poduri.

Conducătorii Iui vorbesc despre a* 
ceasta cu mîndrie, pe deplin justifi
cată, după cum se va vedea.

— Unităţii noastre ii revine sar
cina de a executa toate construcţiile 
şi modernizările drumurilor nationale 
din raza a cinci judeţe: Braşov, Co- 
vasna, Harghita, Mureş şi Sibiu — 
ne spune inginerul Nicolae Dumitra, 
şeful şantierului. Prin volumul lucră
rilor, ne putem socoti o adevărată 
fabrică de drumuri. Să vă dau un 
singur exemplu: numai în acest an, 
şantierul a asfaltat peste 50 km de 
drumuri situate in diverse zone. Pe 
traseul Gheorghieni — Praid, sintern 
Pe cale de a termina un drum de o 
rară frumuseţe, în iungime de a- 
proape 50 km.

— In cadrul şantierului nostru, un 
constructor de drumuri găseşte tot 
ce-şi poate dori, toată gama de lu
crări specifice — intervine inginerul 
şef Bucur Poplăcenel. E mai greu Ia 
noi decit aiurea, dar şi mai intere
sant. De aceea poate ne putem lăuda 
cu un colectiv foarte bun. . .  care a 
io st fruntaş trei ani Ia rînd — com
pletează şeful şantierului. Numai a- 
nui trecut „ne-a scăpat“ titlul. Acum 
însă, SI vom recîştiga. Planul pe trei 
trimestre l-am depăşit cu 7 procente. 
La aniversarea republicii ne vom 
prezenta cu un bilanţ de virtuali 
fruntaşi.

Din ce elemente se articulează ast
fel de succese înscrise in cartea de 
vizită a şantierului sibian? Ele pot 
fi definit« foarte bine cu o expresie, 
a cărei prospeţime s-a cam pierdut 
din cauza întrebuinţării frecvente, 
dar al cărei conţinut uman îl redes
coperim adesea: eroism cotidian. Iată 
cîteva informaţii pe această temă, 
semne ale fervoarei întrecerii socia
liste, culese dă la cîteva din punc
tele de lucru Împrăştiate pe terito
riul a cinci judeţe.

Lotul Albeşti — unul din cele mai 
„tinere“ din cadrai şantierului — a 
avut onoarea de a găzdui un schimb 
de experienţă la oare au participat 
specialişti din întreaga ţară. Princi
palul punct de atracţie: o inovaţie a 
mecanicului Iosif Vass care a avut 
ca rezultat automatizarea staţiilor de 
betoane. Ulterior, inovaţia lui Iosif 
Vass, unul din cei cinci fraţi care 
lucrează în cadrul şantierului ca me
canici de întreţinere, a fost genera
lizată. Efectul ei se măsoară într-o 
creştere simţitoare a productivităţii 
muncii şi atingerea celor mai buni 
indici de utilizare a maşinilor pe 
toată Direcţia generala.

Lotul din Coosa Mică dispune de 
o balastieră la Mîcăsasa, care a de
butat cu o producţie de 2 000 tone 
pe lună, fiind deservită de 20 de 
muncitori. Acum produce de şapte

ori mai mult, cu un consum de forţă 
de muncă de 3 ori mai mic. Perfor
manţa se datorează aplicării unei 
idei tehnice aparţinînd inginerului 
Nicolae Dumitra ş; tehnicianului Du
mitru Marinescu. O îmbunătăţire, a- 
flată în curs de aplicare, va dubla 
actuala capacitate a balastierei.

Şeful celui mai mare dintre cele 
!4 loturi ale şantierului, cel din 
Gheorghieni, este Ion Herlea. La 47 
de ani e tot atit de îndrăgostit de 
munte şi de profesiunea sa ca şi la 
vîrsta primei tinereţi. Colectivul pe 
care îl conduce a semnat in ultimii 
ani certificatul de naştere al unor 
noi artere de asfalt, de mare impor
tanţă economică şi turistică din ju
deţele Harghita şi Mureş. Printre al
tele, drumul peste Bucin dintre Praid 
şi Gheorghieni, de o rară frumuseţe 
a peisajului, despre care specialiştii 
spun că a fost cel puţin tot atît de 
greu do executat ca şi cel de la Păl
tiniş. Sau drumul de Ia Gheorghieni 
— Lacul Roşu spre Bicâz a cărui 
consolidare tocmai s-a terminat. 
Pentru a răsplăti parcă dărnicia în 
frumuseţe a peisajului montan, con
structorii do drumuri şi-au Înnobilat

(Continuare in pag. a Ill-a) 
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celor precedente, care au însumat
4,5 milioane lei. cu aproape un 
milion peste nivelul angajamente
lor anuale.

Eforturi susţinute se depun şi 
pentru depăşirea sarcinilor anuale 
de export. In acest sens se poate 
consemna depăşirea sarcinilor fi
zice, pîriă la această dată, cu 4 40C 
perechi ciorapi.
•  FABRICA DE ÎNCĂLŢĂMINTE 
„8 MAI“ DIN MEDIAŞ se înscrie 
şi în această decadă cu cele mai 
dinamice realizări. Din sarcina lu
nară a producţiei marfă, în pri
mele 10 zile din octombrie s-a 
realizat 37,7 la sută.

Aceste rezultate confirmă încă 6 
dată hărnicia acestui colectiv de 
muncă medieşan, caro se sîrfU 
duieşte să încheie planul anual cu 
mult înainte de termen, întreaga 
depăşire dedieînd-o aniversării a 
unui sfert de veac de la proclama
rea republicii.

La sortimentul încălţăminte din 
înlocuitori, sarcina anuală de plan 
a fost încă din luna precedentă 
îndeplinită, existînd condiţii să se 
realizeze suplimentar peste 400 
mii perechi.
•  Ca mult peste media realizări
lor Ia nivelul judeţului au încheiat 
prima decadă o serie de alte uni
tăţi din industria judeţului. Astfel, 
din planurile lunare ale producţiei 
marfă, în primele 10 zile, colec
tivele de muncă de Ia fabrica de 
săpun „Steaua“ auraportat 42,3 la 
sută, „Carbosin“ Copşa Mică, 31,5 
la sută, „Emailul roşu“ Mediaş — 
31,1 la sută, „Mătasea roşie* Cis- 
nădie — 32,9 la sută, Fabrica de 
piele şi încălţăminte Agnita —
37.3 la sută, „Progresul“ Orlat —
33.4 la sută, „Victoria“ Sibiu — 
32,6 Ia sută şi IMIX Agnita —
37.4 la sută.

Păstrîndu-se acest ritm, sínt 
create condiţiile unei depăşiri sub
stanţiale a planului pe această 
lună şi, în final, scurtarea cu cel 
puţin două săptămîni a termenu
lui de realizare a sarcinilor anu
lui 1972.

A

In aceste, zile
necesare:

Eforturi 
susţinute 
pentru 

strîngerea 
recoltei 

de pe cîmp
în condiţii cu totul improprii, pe 

ploaie intensă, oamenii muncii de pe 
ogoare fac eforturi mari pentru a 
pune cit mai rapid Ia adăpost pro
ducţia agricolă a acestui an. Zilnic, 
mii de cooperatori, mecanizatori şi 
alte categorii de oameni ai muncii 
lucrează îa strînsul cartofilor, al sfe
clei de zahăr, al porumbului, la re
coltarea strugurilor, legumelor ş.a. 
Zilnic se raportează noi succese in 
această amplă acţiune patriotică ce 
angajează toate colectivele de oa
meni sub deviza: „Rodul muncii 
noastre — fără pierderi şl cît mai 
rapid la adăpost".

Zilnic, dtitorij noştri ne informează 
despre izbînzile şi greutăţile ce se 
înregistrează in munca lucrătorilor 
de pe ogoare,

C.A.P. Axente Sever: După ce au 
încheiat cu succes recoltarea carto
filor, cooperatorii, mecanizatori; şi 
specialiştii de aici şi-au concentrat 
forţele ia alte acţiuni. Ieri, 11 oc
tombrie, cea 20 cooperatori .au recol
tat "'StrugurH" do pe Ultimi) «ti difi 
cole 36,5 hectare podgorie. De altfel, 
unitatea a livrat stalului aproape 30 
tone struguri mai mult decit s-a pla
nificat. Alte 20 familii de coopera
tori au lucrat la recoltarea porumbu
lui pentru boabe, în timp ce 80 fa
milii diu Agîrbiciu au participat ta 
recoltarea sfeclei de zahăr.

C.A.P. Ruşi: Aproape 80 coopera
tori din brigăzile de cîmp conduse 
de Horia Enciu, din Veseud, şi Du
mitru Văcar, din Ruşi, au lucrat ieri 
Ia recoltarea cartofilor în hotarele 
„Ouşbă“ şi „In lunci“, aşa incit rea
lizările îa zi au ajuns Ia 43 din cele 
48 hectare terenuri ocupate cu a- 
ceastă cultură. De asemenea, cea 60 
cooperatori au fost mobilizaţi la re
coltarea strugurilor.

C.A.P. Slimnic: Recoltarea cartofi
lor este şi aici acţiunea de prim- 
plam: mai mult de 100 cooperatori 
din brigăzile conduse de Station Po- 
plăcean şi Matei Drumaş au partici
pat Ia această lucrare şi ieri, în ho
tarele „Piriül Iui Gherasim“ ş; „Crin- 
ta", strîngtad producţia de pe cea 
2 hectare. Un grup de cea 25 coo
peratori, sub conducerea lui Toma 
Hailman, a continuat recoltarea stru
gurilor, acţiune care s-a încheiat pe 
primele 8 hectare podgorie.

C.A.P, Şura Mare: Se acţionează 
pe două fronturi: continuă culesul 
strugurilor şi recoltatul cartofilor. 
Astfel, ieri 70 de cooperatori au lu
crat în hotarul „Butalău" reuşind să 
recolteze 20 tone cartofi iar 120 de 
cooperatori au participat la cules 
îa vie.

(După informaţiile primite de la: 
ing, COSTEA IONIŢÂ, 

MIRON BOBEŞ, 
ing. HORIA DAVID, 
ing. DORA KOLER)

Şedinţa Comifetului 
Executiv al C.C. al P.C.R.

In ziua de 11 octombrie 1972 a 
avut loc şedinţa Comitetului Exe
cutiv al C.C. al P.C.R., prezidată 
dc tovarăşul Nicolae Ceauşescu, 
secretar general al Partidului Co
munist Român.

Au participat ca invitaţi miniştri 
şi alţi conducători ai unor organe 
centrale.

Comitetul Executiv a examinat 
unele probleme legate dc realiza
rea hotăririlor Conferinţei Naţio
nale privind perfecţionarea orga
nizării şi conducerii activităţii eco
nomice şi a vieţii sociale.

Pornind dc la aceasta, Comite
tul Executiv a stabilit măsuri care 
să asigure o mai mare apropiere 
a conducerii partidului şi statului 
de problemele concrete care tre
buie rezolvate în diferite domenii 
de activitate, pentru ca tovarăşii 
din conducerea partidului şi sta
tului să conducă nemijlocit princi
palele sectoare economico-sociale.

Totodată, măsurile stabilite tre
buie să ducă la simplificarea re
laţiilor de conducere, la îmbună
tăţirea coordonării şi îndrumării 
acestor sectoare, la o rezolvare 
mai operativă a sarcinilor.

Comitetul Executiv a hotărît să 
recomande Consiliului de Stat şi 
Consiliului de Miniştri să adopte 
următoarele măsuri:

— Să numească pe tovarăşul 
Paul Niculescu-Mizil, vicepre
şedinte al Consiliului de Miniştri 
şi în funcţia de ministni al edu
caţiei şi învăţămîntului şi să eli
bereze pe tovarăşul Mircea Maliţa 
din funcţia de ministru al educa
ţiei şi învăţămîntului, urmînd a 
primi alte însărcinări.

— Să numească pe tovarăşul 
Virgil Trofin în funcţiile de vice
preşedinte al Consiliului de Mi
niştri şi ministru al comerţului in
terior şi să elibereze pe tovarăşul 
Nicolae Bozdog din funcţia de mi

nistru al comerţului interior, ur- 
mînd a primi alte însărcinări.

— Să numească pe tovarăşul 
Manea Mănescu în funcţiile de 
vicepreşedinte al Consiliului de 
Miniştri şi preşedinte al Comite
tului de Stat al Planificării şi să-I 
elibereze din funcţia de preşedinte 
al Consiliului Economic.

— Să numească pe tovarăşul 
Maxim Berghianu în funcţia de 
ministru al aprovizionării tehnico- 
materiale şi controlului gospodă
ririi fondurilor fixe şi să-l elibe
reze din funcţia de preşedinte al 
Comitetului de Stat al Planifi
cării.

— Să numească pe tovarăşul 
Emil Drăgănescu, vicepreşedinte al 
Consiliului de Miniştri şi în func
ţia de ministru al transporturilor 
şi telecomunicaţiilor şi să elibe
reze pe tovarăşul Florian Dănă- 
lache din funcţia de ministru al 
transporturilor şi telecomunica
ţiilor.

— Sa numească pe tovarăşul 
Mihai Marinescu in funcţia dc 
prim-vicepreşedinte, cu rang de 
ministru, al Consiliului Economic 
şi să-I elibereze din funcţiile dc 
vicepreşedinte al Consiliului dc 
Miniştri şi ministru al aprovi
zionării tchnico-materiale şi con
trolului gospodăririi fondurilor 
fixe.

Comitetul Executiv a hotărît să 
recomande Marii Adunări Naţio
nale să elibereze pe tovarăşul Ma
nea Mănescu din funcţia de vice
preşedinte al Consiliului de Stat, 
în legătură cu numirea sa în ca
drul guvernului.

Comitetul Executiv a hotărît să 
recomande Consiliului Central al 
Uniunii Generale a Sindicatelor 
din România eliberarea tovarăşu
lui Virgil Trofin din funcţia de 
preşedinte al Consiliului Central

al U.G.S.R., primind alte însăr
cinări in cadrul guvernului.

Comitetul Executiv a stabilit sa 
recomande Consiliului Central al 
U.G.S.R. alegerea tovarăşului 
Mihai Dalea ca preşedinte al Con
siliului Central al U.G.S.R.

Comitetul Executiv a hotărît să 
recomande Consiliului U.C.E.C.O.M. 
eliberarea tovarăşului Ilie Alexe 
din funcţia de preşedinte al 
U.C.E.C.O.M. primind alte însăr
cinări. ,

Comitetul Executiv a hotărît să 
recomande Consiliului U.C.E.C.O.M. 
alegerea tovarăşului Florian Dănă- 
Iache în funcţia de preşedinte al 
U.C.E.C.O.M.

De asemenea, Comitetul Execu
tiv a hotărît să recomande Comi
tetului Central al Uniunii Tinere
tului Comunist eliberarea din 
munca de prim-secretar al C.C. al 
U.T.C. a tovarăşului Dan Marţian, 
care va primi alte însărcinări, şi 
alegerea în această funcţie a tova
răşului Traian Ştefănescu.

în continuare. Comitetul Execu
tiv al C.C. al P.C.R. a examinat şi 
aprobat repartizarea rezervei pla
nului de investiţii pc 1972 şi une
le măsuri pentru asigurarea înde
plinirii planului în acest domeniu. 
De asemenea, au fost examinate 
şi aprobate propunerile Ministeru
lui Industriei Construcţiilor de 
Maşini privind principalii indica
tori tehnico-economici ai unei lu
crări de investiţii ce urmează a fi 
dată în funcţiune în cursul acestui 
cincinal, precum şi propunerile 
Comitetului de Stat al Planificării 
şi Comitetului de Stat pentru 
Economia şi Administraţia Locală, 
referitoare la majorarea număru
lui de apartamente de categoriile I 
şi II de confort.

Comitetul Executiv a soluţionat, 
totodată, probleme ale activităţii 
curente.

Şedinţa Consiliului de Stat
în  ziua de 11 octombrie 1972, a 

avut loc, la Palatul Republicii, 
şedinţa Consiliului de Stat, 
prezidată de tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu, preşedintele Consiliului 
dc Stat.

La şedinţă au participat, dc ase
menea, ca invitaţi, tovarăşul Ion 
Gheorghe Maurer, preşedintele 
Consiliului de Miniştri, miniştri, 
conducători ai altor organe cen
trale de stat şi preşedinţi ai unor 
comisii permanente ale Marii 
Adunări Naţionale.

Tovarăşul Ion Gheorghe Maurer, 
preşedintele Consiliului de Miniş
tri, a prezentat Consiliului de Stat 
unele propuneri pentru aplicarea 
hotărîrii Comitetului Executiv al 
C.C. al P.C.R. privind îmbunătă
ţirea conducerii şi coordonării u- 
nor sectoare de activitate.

Luînd în discuţie aceste propu
neri, Consiliul de Stat a hotărît 
următoarele:

Tovarăşul Paul Niculescu-Mizil, 
vicepreşedinte al Consiliului de 
Miniştri, a fost numit şi în funcţia 
de ministru al educaţiei şi învăţă
mîntului. Tovarăşul Mircea Maliţa 
a fost eliberat din funcţia de mi
nistru al educaţiei şi invăţămîntu- 
lui, urmînd a primi alte însăr
cinări.

Tovarăşul Virgil Trofin a fost 
numit vicepreşedinte al Consiliu
lui de Miniştri şi ministru al co
merţului interior. Tovarăşul Ni
colae Bozdog a fost eliberat din 
funcţia de ministru al comerţului 
interior, urmînd a primi alte în
sărcinări.

Tovarăşul Manea Mănescu a 
fost numit vicepreşedinte al Con
siliului de Miniştri şi preşedinte

al Comitetului de Stat al Planifi
cării şi a fost eliberat din funcţia 
de preşedinte al Consiliului Eco
nomic.

Tovarăşul Maxim Berghianu a 
fost numit în funcţia de ministru 
al aprovizionării tehnico-materiaîe 
şi controlului gospodăririi fondu
rilor fixe şi eiiberat din funcţia 
dc preşedinte al Comitetului de 
Stat al Planificării.

Tovarăşul Emil Drăgănescu, vi
cepreşedinte al Consiliului de Mi
niştri a fost numit şi în funcţia 
de ministru al transporturilor şi 
telecomunicaţiilor. Tovarăşul Flo
rian Dănălache a fost eliberat din 
funcţia de ministru a! transportu
rilor şi telecomunicaţiilor, urmînd 
a primi alte însărcinări.

Tovarăşul Mihai Marinescu a 
fost numit în funcţia de prim-vi- 
ccpreşedinte, cu rang de ministru, 
al Consiliului Economic şi elibe
rat din funcţiile de vicepreşedinte 
al Consiliului de Miniştri şi mi
nistru al aprovizionării tehnicn- 
materiale şi controlului gospodă
ririi fondurilor fixe.

In continuare, Consiliul de Stat 
a adoptat, pe baza dezbaterii pro
iectelor respective, următoarele 
decrete: Decretul pentru modifi
carea Legii nr. 27/1966 privind 
pensiile de asigurări sociale de 
stat şi pensia suplimentară; Decre
tul pentru modificarea Decretului 
nr. 141/1967 privind pensiile mi
litare de stat şi pensia suplimen
tară; Decretul privind elaborarea 
preţurilor şi tarifelor fixe sau li
mită la produsele, grupele şi sub

grupele de produse sau servicii, 
precum şi la obiectele de con
strucţii, care constituie nomencla
tura Consiliului de Stat; Decretul 
cit privire la contribuţia pentru 
asigurările sociale de stat; Decre
tul pentru completarea art. 4 al 
Legii nr. 62/1968 privind amorti
zarea fondurilor fixe; Decretul 
privind instituirea medaliei „25 de 
ani de la proclamarea republicii“; 
Decretul pentru ratificarea Acor
dului dintre guvernul Republicii 
Socialiste România şi guvernul 
Uniunii Republicilor Sovietice So
cialiste privind construirea în co
mun a Nodului hidrotehnic Stînca- 
Costeşti de pe rîui Prut, precum 
şi stabilirea condiţiilor de exploa
tare a acestuia; Decretul privind 
aderarea Republicii Socialiste 
România la cel de-al 4-lea Acord 
internaţional asupra cositorului şi 
Decretul privind ratificarea Acor
dului între guvernul Republicii 
Socialiste România şi Agenţia In
ternaţională pentru Energia Ato
mică, referitor la aplicarea garan
ţiilor in cadrul Tratatului cu pri
vire la neproliferarea armelor nu
cleare şi a procesului verbal al 
negocierilor pentru încheierea a- 
cestui acord. Toate decretele adop
tate au fost, în prealabil, exami
nate şi avizate favorabil de comi
siile permanente de specialitate 
ale Marii Adunări Naţionale.

Consiliul de Stat a rezolvat apoi 
unele cereri de graţiere.

Afirmaţia se susţine cu argumen
te puternice: discrepanţa dintre 
potenţialul şl realizările concrete 
în unele unităţi este nejustifica- 
bilă.

Conducătorii unităţilor stat «- 
nanimi ta a aprecia că alături de 
baza furajeră şi de condiţiile de 
cazare ri îngrijire, structura şep- 
telului este de mare importanţă 
în realizarea producţiei animalie
re. Dacă aplicarea acordului glo
b i  şi a noilor măsuri stimulato
rii în retribuirea îngrijiitorilor- 
mulgători a rezolvat problemele 
de organizare a muncii în forma
ţiile de lucra — ferme sau brigăzi 
zootehnice —, dacă preocupările 
pentru asigurarea bazei furajere 
sínt tot mai evidente (exemplifi
căm şi prin faptul că acum ju
deţul nostru se situează pe pri
mul loc po ţară In privinţa însi- 
lozării porumbului), trebuie să 
menţionăm că preocupările pri
vind îmbunătăţirea structurii şep- 
telului sínt încă „anemice“, nu 
au caracter profund şi constant.

Ce se întreprinde acum în uni
tăţi, cum acţionează specialiştii, 
conducătorii cooperativelor agri-

Rezultate la înălţimea 
cerinţelor actuale

ale întregului colectiv de muncă 
de aici pentru organizarea temei
nică a producţiei animaliere. în 
primul rînd, oameni ca Ghideon 
Malanga, Victor Oniţiu, Eoaiterina 
Woner, Martin Guist ş.a., au 
vechi state de serviciu în zooteh
nie — atestate ale seriozităţii şi 
responsabilităţii ou care muncesc 
în sector. în ai doilea rînd, con
siliul de conducere, brigadierul 
zootehnic ş; ceilalţi factori acordă 
importanţa ouvemr» tu
turor măsurilor menite să con-

partizate îngrijitorilor. Fiecare 
din aceştia au în lot şi vaci în 
producţie şi juntaci. Acest aspect 
ni se pare esenţial pentru organi
zarea reproducţiei. An de an a- 
ceşti indicatori au fost realizaţi 

|ou brio. Mai mult, aici s-a ac
ţionat permanent pentru reîmpros
pătarea şeptelului cu exemplare 
din prăsilă proprie. D« exemplu, 
în grupele de producţie au trecut 
— in 1970 — 39 din junincile ob
ţinute, în 1971 — 52, iar în acest 
an — 56. Deci, aproape întregul

trebuie sa fie Înlocuite cu exem
plare tinere. Ceea ce se poate 
realiza dacă se perseverează în 
aplicarea aceloraşi măsuri tehni
ce. Privire de ansamblu asupra 
rezultatelor de producţie: indica
torii privind reproducţia vor fi 
depăşiţi, efectivele planificate vor 
fi realizate, iar producţia marfă 
anuală planificată la lapte de 
vacă va fi depăşită cu cca 200 hl. 
Bineînţeles, şi la Cirţa mai este 
loc pentru mai bine. Introducerea 
mecanizării in grajduri este o

tone decit în anul precedent. Iată 
baze sigure pentru producţia ani
malieră viitoare.

Orientări realiste în privinţa 
organizării producţiei animaliere 
vădeşte şi conducerea C.A.P. A- 
vrig. Aici se acţionează pentru 
consolidarea unor rezultate bune 
şi se .încearcă o restructurare de 
concepţii. Specialiştii au ajuns la 
concluzia că metişii de Ptatzgau 
— crescuţi aici — au un poten
tial productiv maxim de 1500 li
tri lapte anual. Or, acest nivel nu 
mai satisface exigentele actuale. 
Se va înlocui această rasă cu 
Holstein, de mare productivitate. 
Bineînţeles, începutul va fi şi greu 
şi costisitor. Dar acţiunea merită 
a fi luată ta seamă, dacă se are 
în vedere posibilitatea creşterii 
producţiei de lapte tie cel puţin 
de două ori mai m-uit decit nive
lul actual.

(Continuare tn pag. a III-a) 
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Pe teme 
I de gospodărire!I I

Doar s-a  început
lu cra rea .. .

r Cetăţenii de pa str. Muncitori- í 
g lor (suburbia Guşteriţa) aşteaptă ? 
A de ia începutul lunii ianuarie a.c. ^

cf» r> rv n itîs\ 111 erar/-s Hin 4

de cetăţenii dim strada respectivă J 
p pînă în 9 septembrie. Atunci s-au  ̂
í  adus circa 10 mc de pămînt şi  ̂
S s-au aruncat in grămezi pe stra-  ̂
s dă. Acum, datorită pămintului — 8 
5 nu a pietrişului, cum ar fi fost > 
J normal —, a ploilor abundente ? 
í  din această toamnă, pe toată Iun- f  
I gimea ei (circa 250 m) strada a ^

Un proprietar ce-şi |
ignorează obligaţiile f

y
Imobúlul din Sibiu, str. Movilei,  ̂

nr. 24, este proprietatea personală  ̂
Í a lui Zaharia Ivan. Proprietarul  ̂
fi n-u lcottieşte însă în acest imobil.  ̂
I Tocmai prin faptul că locuieşte  ̂
J in altă parte, nici nu vrea să au- í 
£ dă de desele cereri ale chiriaşi-  ̂
 ̂ lor cjs a face unele reparaţii la  ̂

i  acoperiş.
g Orgsuiele competente ar trebui  ̂
g să-i amintească şi acestui proprie-  ̂
g tar că are unele obligaţii impuse g 
g dc lege, obligaţii pe care nu le g
1 poate ignora. ^

2 I I Revenire la un... răspunsI f
I La rubrica noastră SEMNALĂRI \  
g -RĂSPUNSURI (din nr. 1424, 24 g
g septembrie) arătam printr-o notă g 
g motivaţiile serviciului de gospo y

g completă a căii Şurii Mici şi g 
i  faptul că există un canal în- g1. .... s/i .  ̂ .. .. fi

é Pawel, în adresa de răspuns, însă, á 
§ nu s-a pomenit nici un cuvint. J^  n u  '-' Ci fywillVJH'l, m e i  C i l  '.U V X U U  Y
g Ga atare, nu s-au luat nici măsu- g 
g rile ce se impuneau. Acum, dato- g 
g rită ploilor abundente, a canalului g 
g înfundat, s-a creat acolo un ade- g 
g văcat lac, de unde apa se infil- g 
g treatză în pivniţele clădirilor. Ce- g 
8 tăţenii propun să se desfiinţeze g 
g acest canal, să se astupe groapa ? 
p formată, astfel ca apa să se g 
p scurgă şi să nu le mai provoace g
ft  »viwaT’nv.rn ^necazoin.

I Cînd se  tergiversează | 
I intervenţia |
P In urmă ou doi ani, in comuna p 
p Brateiu s-au întreprins acţiuni g 
§ lăudabile de înfrumuseţare şi bu- 6 
§ nă gospodărire a localităţii. Prin- g 
P tre lucrările mai importante efec- |  
B tuafe atunci a fost şi canalizarea g 
g unui rîu prin betonarea albiei — g 
á ne scrie corespondentul nostru g 

voluntar Ilie Gordiţă. In acest an g 
însă, ca urmare a p*"’"  
derute, apa şi-a creat 
betonul albiei. De la 
sură s-a ajuns la distrugerea u- J: 
nei bune părţi din beton, precum g 
şi la surparea unei mari cantităţi g 
de pămînt. Pe o porţiune, albia g 
s-a transformat deci, într-o mare g 
groapă care înaintează treptat în g 
amonte. Dacă nu s-a intervenit la g 
timp, atunci cînd s-a observat fi- g 
sura, cel puţin acum să se ia cu- g 

v venitele măsuri, îneît pentru în- g 
S? ceput să se oprească efectele de g 
I  înaintare a distrugerii digului şi g 
J apoi să se refacă şi canalizarea g 

albiei. g

S-a prevăzut, dar nu |  
s-a  f ă c u t . . .

g
De ani de zile în planul Consi- g 

g liului popular al comunei Şeica g 
g Mare se prevede ca pe strada 4 
I  Valea Mare să se construiască un g 
I  apeduct. An de an s-a prevăzut g 
I  şj suma (30 000 lei) pentru con- g 
I  sfrucţia acestui apeduct, dar de g
1 făcut nu s-a făcut. Cetăţenii din g
2 strada respectivă se aprovizio- g 
g nează de Ia o altă sursă, la dis- g 
g tanţă de circa 500—600 m. Pe g 
g lîngă aceasta, — scrisoarea — g 
g semnată de un grup de gospodine g 
g — mai sesizează că strada amin- g 
I  tită este singura pe care nu s-a g 
g ajuns încă să se construiască g

S. MĂGEANU

Aurel Moraru şi Konrad Buertmess, electricieni cu un bun renume, 
in secţia reparat maşini electrice de la I.R.E. Sibiu

Foto: FRED NUSS

s p o r t . . .  s p o r t . . .  s p o r t . . .

5  m i n u t e  c u  p r o f .  1 . S T A N C I C  d e s p r e

Echipa de rugby „ŞOIMII“ Sibiu
De citiva ani ruabv-ul sibian se află 

intr-o continuă ascensiune, datorită 
muncii pline de entuziasm a citorva oa- 
sionati ai acestui snort nrin excelentă 
bărbătesc. încenind din acest sezon, ne 
Iînuă divizionara A. C.S.M.. o altă formaţie din oraşul nostru încearcă să for
ţeze nortile afirmării. Este vorba de e- 
china Scolii snortive .Şoimii", nroasnăt 
oromovată în divizia B. cu al cărei an
trenor. loan Stanciu, am stat de vorbă 
cîteva minute.— De cînd vă ocupaţi de această 

formaţie?
— De 3 ani, timp în care am reuşit să obţinem cîteva performante de va

loare, printre care — cea mai recentă 
— cîstioarea turneului final al şcolilor 
sportive, fapt ce ne-a permis promova
rea în div. B.— Ce v-ati propus să realizaţi fn 

continuare?
— Nu aşteptăm de pe acum rezultate 

spectaculoase. Urmărim în primul rînd su
darea echipei prin participarea la un cam
pionat destul de puternic, pentru ca trep
tat. proqresiv, să mărim capacitatea de e- 
fort a tinerilor noştri jucători. Bineînţeles, 
paralel, vom lucra pentru perfecţionarea 
tehnicii individuale si a concepţiei tac
tice de echipă. In intenţia noastră a- 
ceastă formaţie trebuie să fie, si va fi, 
o pepinieră de cadre pentru împrospăta

rea lotului divizionar A. C.S.M. Sibiu. 
De altfel, Florin Ionită. si Octavian Lu- 
paş au si fost deia promovaţi. în aten
ţia antrenorului Bebe Boboc mai aflîn- 
du-se Daniel Mlădin si loan Manole.— Dispuneţi de o bază materială 

adecvată?— Conducerea scolii fdirector D. Do- brescul ne acordă tot sprijinul. Dispu
nem de suficient material sportiv, dar 
nu avem un teren de antrenament. Aler- 
qăm prin parcul Sub arini. Numai C.S.M.- 
ui ne solicită ca parteneri de antrena
ment si atunci avem acces ne Metalul. 
Sintern in tratative pentru a ni se permite să folosim terenul Electrica.

— Care este lotul pe care-1 aveţi Ia 
dispoziţie acum, la începutul campio
natului?

— Avem un lot destul de numeros, 
compus din iucători tineri, bine dotaţi 
fizic, unora descbizîndu-li-se laroi perspective de afirmare. Iată-1: Iancu. Ganea. 
Panu, Vilt. Grosu, Urs, Tămas. Lupu. Schiau, lapusieviei. Rădulescu. Unuurea- 
nu, Burdusel. Macavei. Stoica. Costea. 
Vlad, Palcu. Hădăruoă. Boaăteanu. Mlădin si Manole.

Ne-am despărţit de I. Stanciu. cu con- vinoerea că realizările — mai ales ideea 
de pepinieră — pot constitui un bun 
exemplu si pentru alte sporturi.

N. I. D.

Cu OLGA POPESCU, şefa comisiei cultural-artistice a Consiliului 

judeţean al organizaţiei pionierilor, despre:

P artic ip area  ansamblului sibian la 
festivalul international din Iugoslavia

— Cărui fapt se datoreşte pre
zenţa ansamblului sibian la festi
valul internaţional al pionierilor, 
organizat în capitala iugoslaviei?

— Prezenţa Sibiului în acest festi
val se datoreşte, înainte de toate re
zultatelor bune obţinute de elevii si- 
bieni în diferite competiţii artistice 
naţionale. Astfel, formaţia de păpu
şari a şcolii nr. 15 din Sibiu a cuce
rit premiul I pe ţară la concursul 
republican al pionierilor, iar brigada 
artistică de agitaţie din comuna Cris
tian a obţinut, .la acelaşi concurs, 
premiul special al Ministerului învă- 
ţămîntului şi Educaţiei. Judeţul Si
biu a mai obţinut 5 premii indivi
duale la concursul de desene, 4 pre
mii naţionale Ia concursul de litera
tură, un premiu I pe ţară la con
cursul cinecluburilor pioniereşti, 6 
premii naţionale la concursul de foto
grafii artistice, dar s-a mai făcut 
remarcat prin acţiuni ample în judeţ, 
cum a fost frumoasa manifestare cul- 
tural-artistică „De la o generaţie la 
alta“, organizată la Tilişca, manifes
tare dată ca model pe ţară şi conti
nuată in zona folclorică a Tîrnave- 
lor. Iată dar că trimiterea noastră în 
Republica Federativă Iugoslavia, ca re
prezentanţi ai ţării, nu este întîmplă- 
toare, ci este urmarea firească a unei 
munci intense şi cu bune rezultate, 
dusă in rîndul mişcării pioniereşti 
din judeţul Sibiu pe plan cultural.

— Cum s-a desfăşurat munca de 
constituire a ansamblului?

— încă în luna mai, imediat după 
ce am fost anunţaţi că ni se acordă 
cinstea de a reprezenta România peste 
graniţă, am trecut la organizarea 
spectacolului, antrenînd în această 
acţiune oameni competenţi, experimen
taţi în activităţile artistice desfăşu
rate cu elevii. Astfel, am încredinţat 
actorului Andrei Gâlea, de la Teatrul 
de păpuşi din Sibiu, regia spectaco
lului, prof. loan Stirner, de la Casa 
pionierilor din Mediaş, pregătirea 
compartimentului de muzică uşoară, 
instrumentistului Mihai Caşcaval, de 
la Filarmonica de stat Sibiu, pregă
tirea tarafului formaţiei, prof. Sieg
ried Avram, de la Liceul hr. 2 din 
Sibiu, instruirea formaţiei de dansuri 
moderne. Totodată, în calitatea de 
reprezentanţi ai întregii ţări, am co
laborat cu formaţia de jocuri popu
lare din comuna Conţeşti, judeţul 
Teleorman, o formaţie afirmată şi cu 
prestigiu pe plan naţional, pregătită 
de prof. Ion Croitoru. Pornind de la

nevoile decurse din concepţia spec
tacolului am trecut la selecţionarea 
copiilor, de la vîrsta de 7 ani pînă 
la 16 ani, băieţi şi fete, indiferent de 
naţionalitate, desigur, trecînd la un 
program riguros de repetiţii pe com
partimente. Pe timpul vacanţei, prin 
grija Consiliului judeţean al pionieri
lor, s-a organizat o tabără specială 
la Ocna Sibiului, unde a prins viaţă 
spectacolul în întregul său. Regimul 
de repetiţii a continuat pînă în ziua 
plecării, pe compartimente, apoi la 
Sibiu, unde am prezentat şi două 
spectacole de verificare, cu public. 
Cu aceasta ni s-a părut că sintern in 
posibilităţi optime de joc, că putem 
pleca spre Belgrad.

— Care a fost ideea spectacolu
lui? — I-am întrebat pe actorul- 
regizor Andrei Gâlea.

— Ne-am fixat un cadru de lucru 
general: o zi de vacanţă a pionieri
lor. Ideea, pe cit de simplă, era pe 
atit de valoroasă, căci putea reliefa 
condiţiile de viaţă ale pionierilor din 
ţara noastră, aspecte ale prieteniei 
dintre copii, totul desfăşurat în am
bianţa unei tabere pioniereşti. Con
cepţia de spectacol ne-a înlesnit li
bertatea de a aduce la rampă o va
rietate de mijloace artistice de ex
primare, de la jocul şi cintecul pio
nieresc comun tuturor copiilor, pînă 
la fragmente cu pronunţat specific 
naţional. De altfel, spectacolul are o 
creştere bazată tocmai pe această co
respondenţă, căci în prima parte 
ne-am axat pe jocul şi cintecul de 
copii, iar în partea a doua, menţi- 
nînd caracterul de tabără, am Ilus
trat ideea de joc şi cîntec românesc, 
încheiată cu un căluşar exuberant şi 
cu „Ciocîrlia“. întregul ansamblu era 
format din 48 de pionieri.

— Să ne oprim puţin, tovarăşe 
Olga Popescu, asupra turneului in 
sine. . .

— Am plecat din Sibiu In 1 octom
brie, ora 6 dimineaţa, cu două auto
care, folosind din plin prilejul pentru 
a vizita diferite localităţi şi privelişti 
din România şi din Iugoslavia. Seara 
am ajuns la Belgrad, unde am fost 
întîmpinaţi cu o bucurie emoţionantă 
de pionieri iugoslavi, de părinţi şi de 
autorităţi, in frunte cu preşedinta 
festivalului, Donka Stikec. De altfel, 
copii noştri au fost găzduiţi, pe toată 
perioada. în familiile colegilor lor 
iugoslavi şi vrem să mulţumim aici 
încă o dată pentru grija şi prietenia 
cu care am fost înconjuraţi tot

timpul, atit In familiile iugoslave cît 
şi în împrejurările oficiale. Am folo
sit prilejul şederii noastre în ţara 
vecină şi prietenă dînd spectacole tn 
Belgrad, la şcoala care ne-a găzduit 
şi unde am avut o frumoasă întîlnire 
prietenească, apoi in Vlaicovaţ, lingă 
Belgrad, cu prilejul aniversării elibe
rării comunei de sub jugul fascist. 
Am vizitat apoi unităţi şcolare, labo
ratoarele şi atelierele lor de practică, 
fabrica de ciocolată, legînd prietenii 
care nu se vor stinge niciodată. Am 
asistat la un excelent spectacol de 
balet al Teatrului Naţional din Bel
grad, am vizitat obiectivele istorice şi 
turistice. Ne-am întors din Iugoslavia 
luni la amiază, aducînd cu noi, pe 
lîngă impresiile foarte frumoase, pe 
lîngă bucuria succesului în festival, 
mîndria de a fi resimţit atit de emo
ţionant prietenia tradiţională care 
leagă popoarele României şi Iugo
slaviei.

— Să vedem acum ce a fost şi 
cum s-a desfăşurat festivalul.

— La festival au participat 16 ţări 
europene, aducînd fiecare specificul 
său naţional şi, totodată, ideea de 
prietenie între toţi copiii lumii. Din 
punct de vedere organizatoric festi
valul s-a desfăşurat sub forma unor 
spectacole publice, jucate dimineaţa şi 
după amiaza, în sala Casei pionieri
lor din Belgrad, din 3 pînă în 5 oc
tombrie. Noi am intrat în festival 
In 4 octombrie la ora 14, eu emoţia 
răspunderii pe care o aveam, dar şi 
cu încrederea că vom prezenta un 
spectacol de bună calitate. Şi am avut 
succes. Nenumărate aplauze la scenă 
deschisă, culminînd cu o adevărată 
manifestare pentru România, atit în 
timpul spectacolului cît şi după spec
tacol. întregul nostru spectacol a fost 
filmat de o echipă de cineaşti din 
România, condusă de prof. univ. Mi
hai Dimitriu şi transmis în direct de 
televiziunea iugoslavă. A doua zi s-a 
prezentat spectacolul de gală, preluat 
de Euroviziune, spectacol deschis cu 
„Ciocîrlia“ românească, ca urmare a 
locului valoric cîştigat în festival de 
ansamblul nostru. Chiar şi aici, în 
cele 5 minute cîte am avut rezer
vate, formaţia noastră a obţinut 8 
aplauze la scenă deschisă. Spectacolul 
de gală a fost o emoţionantă mani
festare a prieteniei copiilor din ţă
rile Europei.

Interviu realizat de: 
ION ITU

După upt etape
Duminică, toate cele cinci divizionare 

C. din judelui nostru au obţinut rezul
tate favorabile, in urma cărora si-au îm
bunătăţit situaţia în clasament. Astfel, 
în seria a XI-a, Gaz metan Mediaş o- 
cună primul Ioc cu 12 o. iar Vitrometan 
Mediaş locul 10 cu 6 o fa fost penali
zată cu 4 pb in seria a XII-a: Indepen
denta Cisnădie. locul 4 Í8 ni, Metalul 
Copsa Mică, locul 9 (7 p) si U.P.A. Sibiu, locul 10 (7 p).

Sperăm într-o comportare constant bu
nă în partidele care le ma! au de disputat.

Etapa a noua oroorameazl următoarele întilniri:
Gaz metan Mediaş — Foresta Surenii Biroăului fiocul 141
Viitorul To. Mures (5) — Vitrometan Mediaş
Torpedo Zărnesti (13) — IndependentaCtsnădie
I.C.I.M. Brasov (2) — U.P.A. Sibiu
Carnali Brasov (121 — Metalul CopsaMică.

A tletism

Doi campioni 
naţionali

Cu citeva zile in urmă s-a desfăşurat 
la Bacău Campionatul national de atle
tism. probe neclasice si combinate. Tim
pul friouros. ploaia au influenţat foarte 
mult performantele tuturor concurenţilor. 
Cu toate acestea, reprezentanţii munici
piului Sibiu au reuşit, printr-o excelentă 
comportare, să cistioe nrin iuniorii Hans 
Lederer (..Şoimii") si loan Bichea (C.S.M.) 
titlurile de campioni la 60 m (7.0) si. respectiv, 3 000 m (8:50,0). O bună com
portare au avut si Cornel Larion (.Şoimii") Ia 500 m (1:08,1), Vasile Bichea 
(C.S.M.), la 2 000 m (5:33.4) si ştafeta 
4X200 m — „Şoimii" (Lederer, Bauman. 
Larion si Blăian), care s-a clasat Ia probele respective ne locul doi. Este 
demnă de menţionat buna comportare a 
aceluiaşi loan Bichea si la 1 000 m, unde 
a ocupat locul III. si în oenerai a în- treoului Iot deplasat Ia Bacău, care e 
întrecut atletl ai unor cluburi cu vechi 
state în atletismul românesc. Buna com
portare a atleţilor sibieni este rezultatul 
muncii laborioase de zi cu zi a profe
sorilor Günther Arendt. Romulus Moise, 
Hartwio Fabritius. care activează la Şcoala sportivă .Şoimii".

Prof. IOAN CIOCANESCU

Astăzi, de la ora 18,30. echipa Înde* 
nendenta Sibiu intîlneste ne terenul „Lu
ceafărul" formaţia Dinamo Brasov în 
cadrul etapei a treia a campionatului 
diviziei nationale A de handbal masculin.

In deschidere, este prooramat un alt 
meci atractiv, cel intre divizionarele B. 
A.S.A. Sibiu si Metalul Copsa Mică.

8 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 3 0 0 0 0 0 0 3 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 3 0 0 0 0 3 3 0 0 0 0 0 0 e

12 OCTOMBRIE
•  1825 — A murit scriitorul Nicolae 

Văcărescu (n. 1784).
•  La 12 octombrie 18í)á s-a născut 

Aurel Jiquidi, grafician şi pictor 
(m. 1962).

•  1924 — A murit scriitorul Anatole 
France (n. 1844).

•  1492 — Descoperirea Americii de 
către navigatorul genovez Cristofor 
Columb (480 de ani).

TIMPUL
Centrul meteorologic Sibiu comu

nică: vreme închisă şi umedă, favo
rabilă ploilor temporare. Vîntul va 
sufla slab din sectorul vestic. Tempe
ratura staţionară. Minimele vor fi 
cuprinse între 3 şi 5 grade, iar ma
ximele vor oscila între 12 şi 15 grade. 
Dimineaţa, ceaţă locală.

CINEMA
SIBIU: PACEAi Torai Tora! Tora! 

seriile I şi II (orele 9,00! 12,30; 16.00!

19.30) ! ARTA: Marea speranţă albă
(orele 10,00; 12,00! 14,30; 16,30’, 18,30;
20.30) ; TINERETULUI: In lumea ani
malelor (orele 10,00; 12,00; 14,30; 16,30; 
18,30: 20,30).

MEDIAŞ: PROGRESUL: Desculţ in 
parc (orele 9,00; 11,15; 14,00; 16,30; 
19,00; 21,15); TINERETULUI: Decola

rea (orele 10,00; 16,30; 18,30; 20,30).
CISNĂDIE: POPULAR: Boxerul

(orele 11,00; 16,00; 18,00; 20,00).
DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE:

Anna celor o mie de zile, seriile I 
Şi II (orele 17,00 şi 20,00).

COPŞA MICA: POPULAR: Mihail 
Strogoff (orele 17,00 şi 19,00).

OCNA SIBIULUI: Romeo şi Julieta
seriile I şi II (orele 17,00 şi 20,00).

BAZNA-BĂI: Pentru că se iubesc
(orele 17,00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS; 23 AUGUST: 
Jurămintul soldatului Polley (orele 
18,00 şi 20,00).

TELEVIZIUNE
9,00 Deschiderea emisiunii. Te

lex. 9,05 România !n lume (relua
re), 9,35 Prietenii lut Aşchiuţă (re
luare). 10,00 Curs de limba rusă. 
— Lecţia a 23-a. 10,30 De la Alfa 
la Omega — Enciclopedie pentru 
elevi. 11,00 Publicitate. 11,05 Concert 
de muzică uşoară. 11,45 Tragerea 
la sorţi a ordinii meciurilor din 
finala „Cupei Davis“. 12,20 Tele
jurnal. 16,00 Teleşcoală, Geografia 
României (anul IV liceu). Carpaţii 
Meridionali, grupa I (reluare). 
16,30—17,00 Economie politică. — 
Relaţiile de producţie, legile şi ca
tegoriile economice — obiectul de 
studiu al economiei politice. Poli
tica P.C.R. de cunoaştere şi folo
sire a legilor economice. 17,30 
Deschiderea emisiunii de după- 
amiază. Emisiune ia limba maghia
ră. 18,30 La volan — emisiune pen
tru conducătorii auto. 18,50 Tele- 
conferinţa de presă. „Preluarea de 
către centrală a atribuţiilor confe
rite prin lege“. 19,20 1001 de seri. 
19,30 Telejurnal — In cinstea ani
versării republicii — cronica marii 
întreceri. 20,10 Comentariu la 40 
de steme — Judeţul Bihor. 20,20 
Pagini de umori Aventuri în epoca 
de piatră. 21,10 Tinerii despre ei 
înşişi. 21,55 Dublu prim-plan. 
Ion TLriac — Ilie Năstase. 22,30 24 
de ore. 23,00 Campionatul european 
de baschet feminini România — 
Italia (repriza a U-a). — Transmi
siune de ia Burgas.Cadru din filmul MAREA SPERANŢĂ ALBA

i Uzina m etalurgică de m etale  
I neferoase Copsa I c ă
j ANGAJEAZĂ URGENT:

— INGINERI ELECTRO-ENERGETICI
— INGINERI ELECTRONIŞTI
— MERCEOLOGI APROVIZIONARE
— MERCEOLOGI DESFACERE
— ŞEFI DEPOZIT
— MAGAZINERI.

( Condiţiile de încadrare conform prevederilor Legii S 
j nr. 12/1971. ' \
( Condiţiile de salarizare conform prevederilor H.C.M.\ 914/1968. S) SE ASIGURĂ SPAŢIUL LOCATIV LA NIVELUL S ) GRADULUI I DE CONFORT, în oraşele Copşa Mică \ 
t sau Mediaş. J\ Relaţii suplimentare la sediul unităţii din Copşa Mică J 
t sau la telefon 101 interior 114. ’

Cooperativa „Timpuri noi“
Sibiu

I

I

oferă populaţiei următoarele servicii:
— TRANZACŢII VÎNZĂRI-CUMP ĂRLĂRI <

IMOBILE şi LUCRĂRI DE TOPOMÉ- j 
TRIE, prin unitatea din str. Karl Marx . 
nr. 21. \— ÎNCHIRIERI OBIECTE DE UZ CAS- j 
NIC şi TURISTIC, prin unitatea din str. î 
Tribunei nr. 5.

Secţia penfru colectarea  
m etalelor Sibiu

cu sediul în Sibiu, str. Prometeu nr. 3 
angajează de urgenţă:

— 3 MECANICI AUTO, categoriile IV—VI
— ELECTRICIENI AUTO, categoriile IV—VI
— 10 MUNCITORI NECALIFICAŢI.

Condiţiile de angajare conform Legii nr. 12/1971 şi 
H.C.M. 914/1968.

; m  f »♦ ♦ ♦ ♦ »»TTm  »m  u i H  h -h-h

Întreprinderea de industrializarea laptelui
S ib iu

ŢINE CONCURS în ziua de 24 octombrie 1972 
pentru ocuparea postului de:

TEHNICIAN CU PROBLEME DE INVESTIŢII. 
Condiţiile şi salarizarea sínt cele prevăzute în H.C.M. 
914/1968 şi Legea 12 1971. Actele se depun la corn- : 
partimentul personal-învăţămînt.
SE MAI ANGAJEAZĂ:

— primitori-distribuitori produse
— dogari ^
— muncitori necalificaţi (bărbaţi).

Fabrica de bere-am idon
Sibiu

ŢINE CONCURS în ziua de 20 octombrie 
pentru ocuparea următoarelor posturi vacante:

— 2 ECONOMIŞTI PRINCIPALI 
la serviciul plan-salarizare.

Condiţii de studii şi vechime conform Legii nr. 12/ 
1971.
Informaţii suplimentare la compartimentul personal, 
str. Fabricii nr. 2.

întreprinderea judeţeană 
a viei şi vinului

angajează:
— inginer mecanic
— maistru pentru atelierul de întreţinere.
Concursul pentru ocuparea posturilor se va ţine 

la data de 1 noiembrie 1972.
Informaţii suplimentare la serviciul plan-salarizare.

MICA PUBLICITATE
Vlnd apartament, liber, str. Gheorghe Lazăr nr. 8, apartament 2. parter.

Cumpăr biblioteca stil. Informaţii telefon 146 97, orele 20—21.

Angajez temele. Internă sau externă, îngrijire 2 copil. Asigur carte 
muncă. Hipodrom, bloc 20, apartament 51.



Antii V , nr. 1441 Tribuna Sibiului Pagina 3

Cum acţionează organele şi organizaţiile 

de partid pentru educarea tineretului?

Fructificaţi marile disponi
bilităţi ale vîrstei tinere?

Este una din întrebările adresate 
tovarăşului loan Mugioiu, secretarul 
Comitetului de partid de la Uzina 
de piese auto Sibiu. întrebare Ia 
care nimeni n-ar putea să se hazar
deze răspunzînd cu seninătate «da* 
ori categoric „nu*. Dacă răspunsul 
sună „şi da şi nu* atunci să des
cifrăm acţiunile care, finalizate, au 
putut aduce cu ele un veritabil 
.da*.

In sfîrşit, se mai cer subliniate 
unele aspecte In dorinţa ca ele să 
fie luate în seamă în acţiunile vii
toare ale Comitetului de partid de 
la Uzina de piese auto Sibiu, şi nu 
numai de acolo, atunci cînd e vorba 
de formarea tinerei generaţii care să 
participe plenar, cu optimism şi forţa 
caracteristică, la înflorirea patriei 
socialiste.

1. Universul lui 
»da“

Jumătate din muncitori; Uzinei de 
piese auto din Sibiu fiind tineri, sínt 
permanent în atenţia comuniştilor. 
Tovarăşul secretar loan Mugioiu ne-a 
declarat că una din preocupările 
permanente ale comuniştilor a fost 
informarea politică a tinerilor, infor
mare făcută cu diverse ocazii, dar 
mai ales în adunările organizaţiilor 
de bază U.T.C.

Tot sub îndrumarea şi cu sprijinul 
Comuniştilor, tinerii de la U.P.A.S. 
au vizitat Uzina de sîrmă de la 
Címpia Turzii, sîrma de aici fiind 
ana din materiile prime cu care se 
lucrează la U.P.A.S. După ce şi-au 
dat seama de efortul care se depune 
pentru producerea sîrmei, tinerii 
şi-au disciplinat munca pentru a 
micşora cantitatea de rebuturi.

Zeci de tineri au participat la con
cursul „Cel mai bun arcurar*, în 
arma căruia participanţii au făcut 
un salt calitativ în exercitarea pro
fesiunii. O largă participare a cunos
cut şl „Olimpiada strungarului“, la 
care, ca să dăm doar un exemplu, 
utecistul Nicolae Cismaş s-a dovedit 
ţi fi un foarte bun meseriaş.

Actionînd din alt unghi şi cu alte 
mijloace, pentru a combate abaterile 
de la disciplina muncii, o brigadă 
înzestrată cu aparate de fotografiat 
şi magnetofoane s-a folosit de do
vezi autentice. Au supus astfel ju
decăţii opiniei publice pe cei care 
,vin tîrziu la serviciu, pe cei care 
aglomerează spaţiul uzinei cu gră
mezi de rebuturi, pe cei care vin 
pletoşi şi bărboşi la serviciu sub 
imperiul falsei impresii a falsei (ast
fel înţelese) personalităţi. Nu e lip
sit de interes că un tînăr — Agîr- 
bicianu —, deşi la început părea de 
neconvins pe alte căi, după ce a 
fost surprins pe peliculă, s-a prezen
tat tuns şi ras.

tntîlnirile activiştilor de partid, 
ăle oamenilor de cultură şi artă cu 
tinerii de la U.P.A.S. au deschis ori
zonturi sensibile spre ceea ce a în
semnat lupta aspră cu un trecut nu 
prea îndepărtat. Au fost poate cele 
mai fericite prilejuri de înviorare 
în conştiinţa primitoare a uteciştilor 
a unor fapte de-a dreptul eroice pe 
care mulţi din tineri nu le cunoş
teau.

Inepuizabilă şi valoroasă formă 
educativă, rămîne pentru toate vîr- 
stele şi pentru toate vremurile căl
duroasa colaborare de la om la om. 
Aici, fiecare comunist se poate în
treba! am făcut oare tot ce depinde 
de mine pentru a îndruma gîndurile 
şl paşii tînărului de lîngă mine în 
armonie cu marile noastre vreri co
muniste? La acest capitol exemplele 
au se pot contabiliza. Multe dăruiri 
de acest gen rămîn anonime, dar 
nu fără rezultat. Spre un astfel de 
sistem de muncă cred că fiecare co
munist este dator să-şi îndrepte cit 
mai mult atenţia. La U.P.A.S. a fost 
elogiat comunistul Aurel Preda —• 
director tehnic — pentru dragostea 
si grija cu care-i înconjoară pe ti
neri.

2. Nebulozitatea 
lui „parţial da“

Acest „parţial da* e greu de pi
păit, e nebulos. El răspunde unor 
acţiuni pe care cel care le declară 
le orientează spre „da*, pur şi sim
plu, deci acţiuni prevăzute doar tn

V i a  ( a  
d e  p a r t i d

planuri, sau realizate, însă fără efi
cientă. în asemenea împrejurări 
obiectivele propuse n-au fost înţe
lese şi, ca atare, nici acceptate de 
către subiecţii pentru care s-au ini
ţiat. Ne referim la multe din acţiu
nile care vizează pregătirea politică a 
tineretului, şi nu numai la ele. In
formaţiile sînt administrate mecanic, 
neaccentuîndu-se semnificaţiile adinei 
ale acestora, lipsind din contextul 
expunerii ori dialogului elementele 
sensibile necesare a declanşa in con
ştiinţa tînărului mecanisme care să-t 
ducă spre noi calităţi, spre noi linii 
de forţă în viata practică. Pentru 
că maşinile nu se construiesc cu 
gindul că eşti informat, bun, demn 
etc., ci cu fapte al căror potenţial 
creşte în funcţie de convingerile, de 
trăirile interioare.

3. Greu rostitul 
„nu

7-  Aţi avut acţiuni pentru care să 
fiţi mîhnit că nu şi-au atins scopul?

— Am avut. Acţiuni pregătite tn 
pripă, unde. . .

— Există comuniştii organizaţii de 
partid care, cu ocazia căsătoriei u- 
nor tineri sau cu ocazia altor ani
versări, au avut iniţiativa de a-i 
felicita pe aceştia, de a le înmîna 
un buchet de flori etc.?

— Nu. Nu cunosc asemenea si
tuaţii. Poate, aşa, vreo iniţiativă 
particulară.. „

— Aveţi conducători ai procesului 
de producţie care neglijează con
ştient munca cu tineretul?

— Este „oful* cel mare. Vă rog 
să subliniaţi în mod deosebit această 
problemă. Avem. N-am reuşit să-i 
convingem încă pe multi conducă
tori ai procesului de producţie că ei 
sínt în acelaşi timp conducători po
litici, că ei trebuie să fie buni edu
catori, buni pedagogi.

— Uzina are posibilităţi să ofere 
cazare tinerilor proaspăt calificaţi 
care nu sínt din localitate?

— Nu. Deocamdată nu are. Şi 
aceasta este o cauză a fluctuaţiei. 
După 2—3 luni de la calificare mulţi 
dintre tineri caută împrejurări mai 
favorabile pentru muncă şi viaţă. 
Dar, am primit fonduri pentru con
strucţia a două cămine . . .

4. Capitol 
la care cititorul 
e rugat să facă 

adăugiri
Anul trecut, într-una din publica

ţiile pentru tineret, muncitorul Ni
colae Preda de la U.P.A.S. afirmai 
„Deseori nu primim un răspuns con
vingător la întrebările pe care le

Rezultate la înălţimea 
cerinţelor actuale

(Urmare din pag. I)

La fel de hotărît se va acţiona 
ş; pentru ridicarea eficientei în 
creşterea ovinelor. îngrăşătoria de 
berbecuti existentă este o bază de 
plecare într-o nouă orientare. în 
reproducţie vor intra berbeci din- 
tr-o linie specială, de mare 
randament în producţia de carne. 
Metişii rezultaţi vot fi ţinuţi în 
regim de îngrăşare. Dacă acum 
la Avrig efectivul anual rulat 
este de 5 000 ovine, în 1973 a- 
cesta va ajunge la 8 000.

Toate acestea echivalează cu 
investiţii substanţiale atit băneşti 
cît şi de iniţiativă. Calculele hîs- 
tiei arată însă că aplicarea măsu
rilor preconizate este necesară: o 
unitate care dispune de 1 771 hec
tare păşune şi 778 hectare fineţe 
naturale trebuie să aibă un sector 
zootehnic de mare eficientă. Ră
mîne însă ca restructurarea şep- 
telului să fie întregită de o îm
bunătăţire a realizări; bazei fura
jere. în primul rînd, aici se im
pune efectuarea unui masiv sistem 
de desecare a păşunilor şl fîneţe- 
lor care acum sínt în proporţie de 
cca 20 la sută sub ape cea 5—6 
luni pe an. în ai doilea rînd, ce
rinţa îmbunătăţirii compoziţiei

floristice impune o amendare 
masivă a acestor terenuri. Anual
aici trebuie aplicate cca 5—7 000 
tone amendamente. „De ce nu se 
înfiinţează o întreprindere jude
ţeană în acest sens?“ — se în
treabă şi ne întreabă conducătorii 
C.A.P. Avrig. Considerăm ideea 
ca fiind de mare valoare, dat 
fiind faptul că modificarea acidi
tăţii solurilor in judeţul nostru — 
pe întinsele suprafeţe de terenuri 
care reclamă aceasta — s-ar solda 
cu rezultate remarcabile în pro
ducţia animalieră. în al treilea 
rînd, la Avrig, trebuie extinse 
trifolienele. Dacă acum aici sînţ 
188 hectare trifoliene, în anul vii
tor se vor lua măsuri pentru ca 
aceste culturi să ocupe 250 hec
tare, din care 100 hectare lucernă. 

Preocupările actuale ale multor 
conduceri de unităţi agricole sínt 
orientate cam pe aceeaşi proble
matică majoră a dezvoltării zoo
tehniei. Sínt acestea semne sigure 
aie hotărîrii oamenilor muncii 
din agricultura judeţului nostru 
de a munci cu dăruire pentru 
ridicarea permanentă a eficientei 
activităţilor productive desfăşu
rate.

punem*. Problemă pe care trebuie 
s-o tălmăcim şi s-o răstălmăcim. 
Scena de afirmare în domeniul în-

Grupul de maşini de tricotat ciorapi fără dungă din fire sintetice — fabrica .7 Noiembrie* Sibla

B  SI

O consfătuire la Cisnădie

CONTROLUL OBŞTESC -
eficienţă şi deziderate

drumării tineretului e mare, scopul 
e cunoscut, dar procedeele, formele 
de realizare ne fac uneori deservicii. 
Mai ales atunci cînd procesul de 
educaţie e considerat a fi liniar, uni
lateral, cînd educatorii uită că ei
înşişi trebuie să se educe în perma
nenţă. Astfel riscă să nu-şi poată
da seama dacă au fost pricepuţi.

Tinerii înşişi trebuie chemaţi la 
autoperfectionare prin stimulente po
trivite, prin revederi regulate ale
rezultatelor, prin situarea lor în
prim-planul acţiunii.

în sfîrşit, statistica ne arată că în 
tara noastră tineretul constituie 
aproape jumătate din numărul mun
citorilor ocupaţi în economia naţio
nală. Uzine, fabrici, complexe indus
triale. prin media de vlrstă a sala
riaţilor, sínt în întregime întreprin
deri de vîrstă utecistă.

Savantul Henri Coandă spunea: 
„dacă tînărul noii generaţii va fi 
bun, tot aşa va fi şi viitorul aces
teia*. De unde răspunderile grave 
care revin generaţiei contemporane!

DUMITRU GEMENEL

Agregat de confecţii în secţia 
confecţii mătase la fabrica „Dra
pelul roşu“, din Sibiu, recent dat 

in folosinţă.

O consfătuire recent organizată la 
Cisnădie a avut ca subiect al luări
lor de poziţie activitatea de pînă 
acum a echipelor locale de control 
obştesc, problematica muncii aces
tora, împlinirile şi dezideratele pe 
care le presupune această vastă ac
ţiune menită participării maselor largi 
la îmbunătăţirea pe multiple planuri 
a deservirii populaţiei.

De notat dintru început că con
sfătuirea a reunit — în organizarea 
Consiliului orăşenesc al Frontului 
Unităţii Socialiste, preşedinte Vasile 
Hanz-u — pe lîngă responsabili şi 
membri ai echipelor care activează 
în Cisnădie, factori de răspundere 
din unităţile şi întreprinderile co
merciale controlate. în acest mod 
s-a creat premisa unui dialog fertil 
menit a netezi căile unei conlucrări 
tn spiritul Legii privind organizarea 
şi funcţionarea controlului obştesc.

Ö primă chestiune pe care a Vi
zat-o materialul-raport prezentat de 
Aurel Visu, secretarul Consiliului 
popular al oraşului Cisnădie, se re
feră la modul cum a demarat această 
acţiune în oraşul textiiiştilor. Cele 
36 de echipe de control obştesc, al
cătuite din 156 membri, acţionează în 
direcţia cuprinderii în raza lor de

acţiune a tuturor celor 108 unităţi 
de deservire a populaţiei. Intre iulie 
şi septembrie, unele echipe au 
efectuat cite două şi chiar trei con
troale (exemple: echipele conduse de 
I. Durdun, N. Cotară, Gh. Neghină, 
M. Schuster, V, Săveanu, E. Moise 
ş. a.).

Vorbind despre eficienta acestor 
demersuri de reală importanţă de
mocratică, se cer subliniate cîteva 
măsuri emanate ca urmare a sesi
zărilor pe această cale: mărirea unor 
spaţii comerciale, îmbunătăţirea mo
dului de deservire, îmbunătăţirea ţi
nutei salariaţilor din acest sector.

în modul cuvenit, adică critic, la 
obiect, au fost evidenţiate şi caren
ţele care grevează atit asupra de
mersului cotidian al echipelor cît şi 
asupra acţiunii de lichidare a nea
junsurilor, acţiune ce cade în sar
cina factorilor responsabili din co
merţ, din cooperaţie, din sectorul 
sanitar, din cel al transportului etc.

O primă chestiune se referă la 
modul cum acţionează unele echipe 
(mai precis, la modul cum nu acţio
nează, apărînd, astfel, îndreptăţit, 
întrebarea: cum justifică neîndepli- 
nirea mandatului încredinţat de ob> 
şte membrii echipelor de control ob
ştesc conduse de Magda Ţinţar, Gh. 
Giindisch, Ioegi Span, Maria Buta, 
Constantin David, Dumitru Lisan- 
dru?). Iată şi cîteva sectoare în care 
nu s-a acţionat: prestările de ser
vicii către populaţie, unităţile pro
ducătoare de bunuri de larg con
sum, unele unităţi comerciale, în do
meniul sanitar.

Dar, iată, transcrise lapidar cîteva 
asemenea neajunsuri — atit privind 
deservirea ca atare cit şi privind 
acţiunea ca urmare a semnalării 
neajunsurilor.

Se insistă adesea pe necesitatea 
măririi suprafeţelor comerciale. Fap
tul nu-i negativ atunci cind e bazat 
pe calcul şi pe necesităţi reale. Ade
sea, însă, propunerile de această na
tură sínt inspirate chiar de respon
sabilii de unităţi, prin aceasta mas- 
cîndu-se lipsuri proprii în materie de 
organizarea deservirii, echipa nefă- 
cînd altceva decit să se transforme 
în port-parol al unor asemenea „de
ziderate* netemeinic analizate. In 
sensul arătat există doar normative, 
posibilităţi de efectuare a unor cal
cule privind eficienta economică pe 
unitatea de spaţiu comercial.

In altă ordine de idei — şi aicî 
ci edem că trebuie căutat punctul 
nodal al eficienţei controlului —- se 
remarcă ţinuta controlului,' capaci
tatea oamenilor de a sesiza princi
palele neajunsuri şi necesităţi de re
mediere. Dacă lucrurile sínt clare în 
acest punct, ele se „întunecă* în

tr-altul: unele conduceri de Între
prinderi comerciale desfăşoară — tn 
rezolvarea sesizărilor — o activitate 
care trebuie denumită, din capul lo
cului, formală. Să notificăm: T.A.P.L. 
Sibiu, I.A.P.L. „Cofetarul* Sibiu, 
„Alimentara* Sibiu. Conducerea 
T.A.P.L. procedează cam tn „sitiiül“ 
următor: „E drept, tovarăşi, neajun
surile şi deficienţele semnalate de 
echipele care au controlat unităţile 
noastre sínt reale. Vom lua măsuri*. 
Drept care, în registrele de control 
se şi înscriu care sínt măsurile şi 
termenele de remediere a unor lip
suri. Cu aceasta s-a sfîrşit respon
sabilitatea pentru că, la un nou con
trol, aceleaşi lipsuri vor trebui din 
nou sesizate. Un veritabil joc al 
zădărniciei.

în alte cazuri, sesizările făcute se 
prezintă conducerii întreprinderii 
care ia act — prin semnătura unor 
factori de răspundere — prin a- 
ceasta, de asemenea, crezîndu-se ac
ţiunea încheiată. Adică . . .  „am luat 
act, ştim ce este de făcut, de ce să 
mai înscriem măsurile?“. (Mai ales 
că acestea din urmă nici nu se iau, 
următoarele controale înscriind din 
nou lipsurile — aceleaşi — aşa cum 
s-a întîmplat la cofetăriile „Garo- 
fiţa* şi „Măgura". Deci, acelaşi soi 
de carusel a l...).

S-au evidenţiat, apoi carenţe tn 
aprovizionarea cu pîine (Cisnă- 
dioara), unii responsabili de unităţi 
nefăcîndu-şi datoria.

în ceea ce priveşte aportul con
cret, din consfătuire, al reprezen
tanţilor întreprinderilor şi instituţii
lor care au unităţi în oraşul Cisnă
die s-a remarcat necesitatea ca, în 
ocazii similare, aceştia să fie în 
stare a arăta măsurile luate, direc
ţiile tn care s-a acţionat la nivelul 
conducerii ca urmare a constatărilor 
făcute de controlul obştesc. Altfel 
nu vedem de ce ar trebui să ne 
întîlnim, să ne auzim unii pe alţii, 
să notăm, iar acţiunea concretă să 
rămînă tot o chestiune de deziderat 
permanent. Legea nr. 6 înscrie, doar, 
între prevederile sale, obligaţiile 
exacte ale conducerilor întreprinde
rilor şi instituţiilor iar respectarea 
legii nu este deloc facultativă pen
tru conducători. Dimpotrivă!

P.S. Salutară o iniţiativă a localni
cilor: Cu ocazia consfătuirii, o bri
gadă artistică de agitaţie a Casei de 
cultură a sindicatelor, a prezentat 
un program inspirat din materialul 
cules cu ocazia deplasării în teren 
împreună cu echipele de control ob
ştesc. Prezentat la început, progra
mul a stimulat participarea la dez
bateri.

CORNELIANCU
VAL. DORNEA

Acţiuni conjugate 
pentru prevenirea accidentelor 

şi creşterea productivităţii muncii
La „Flamura roşie* Sibiu activi

tatea de protecţie a muncii — cu 
scopul prevenirii accidentelor de 
muncă şi a îmbolnăvirilor profesio
nale — a devenit una din preocu
pările permanente şi de importan
ţă majoră ale conducerii întreprin
derii.

Ca urmare a eforturilor depuse 
pe această linie, accidentele de 
muncă în anul curent s-au redus 
cu 50 la sută faţă de anul prece
dent şi, în acelaşi timp, nu s-a 
înregistrat nici un caz de îmbol
năvire profesională.

Factorul principal care a condus 
la îmbunătăţirea situaţiei, a fost 
intensificarea activităţii de propa
gandă pe linie de protecţie a mun
cii. In acest scop, în cadrul între
prinderii funcţionează un cabinet 
de protecţie a muncii, dotat cu 
aparat de proiecţii, filme documen
tare privind protecţia muncii, filme 
avînd ca teme repercusiunile ce 
pot fi aduse în detrimentul vieţii 
şi al sănătăţii celor ce muncesc cît 
şi in detrimentul producţiei, prin 
nerespectarea normelor de tehnica 
securităţii muncii.

Totodată, în cadrul cabinetului 
sint montate diferite instalaţii şi 
tablouri sugestive, diferite aspecte 
din cadrul întreprinderii. De ase
menea, la instructajul introductiv 
general, noilor angajaţi li se pusa 
la dispoziţie materiale pentru stu
diu, după care, prin întrebări şi 
răspunsuri, se dezbat toate proble- 

de protecţie a muncii speci

fice întreprinderii, precum şi a re
gulamentului de ordine interioară. 
După cele opt ore de instructaj, 
viitorii angajaţi sínt bine documen
taţi, astfel că semnătura lor va 
constitui o chezăşie pentru respec
tarea normelor şi a instrucţiunilor 
de protecţie a muncii.

Experienţa dobîndită confirmă 
faptul că propaganda şi agitaţia 
vizuală în domeniul' protecţiei 
muncii sínt factorii de bază în re

ducerea şi prevenirea accidentelor 
de muncă. în această direcţie s-au 
obţinut rezultate bune şi in sec
toarele de activitate ale întreprin
derii. Astfel, in afară de tablou
rile sugestive afişate Ia toate 
locurile de muncă, pe panouri fi
xate la locuri vizibile se fac cu
noscute angajaţilor „Obligaţiile de 
protecţie a muncii“, defalcate pe 
factori: şeful de echipă, muncitorul 
etc. De asemenea, pe grupe de ma
şini au fost fixate tăbliţe litogra
fiate ce cuprind instrucţiuni de 
exploatare a utilajelor.

Experienţa şi rezultatele bune 
dobîndite în activitatea de protec
ţie a muncii la întreprinderea 
„Flamura roşie* au fost împărtă

şite şi altor colective de muncă, 
în acest scop s-a organizat un sim
pozion la care au participat ca
drele de conducere şi comparti
mentele de protecţie a muncii a- 
parţinind tuturor întreprinderilor 
de industrie uşoară din judeţul 
Sibiu. Cu acest prilej au fost pre
zentate referate, panouri, schiţe, 
grafice şi alte mijloace documenta
re privind activitatea de protecţie 
a muncii de la „Flamura roşie",

acţiune car® s-a încheiat cu pre
zentarea de filme, vizitarea între
prinderii şi a cabinetului de pro
tecţie a muncii.

Un simpozion care, de asemenea, 
s-a bucurat de multă apreciere a 
fost şi cei susţinut în faţa cadrelor 
didactice şi a elevilor ciduM II, 
de la Şcoala generală nr. 18 dia 
Sibiu, şcoală patronată de între
prindere. Tot în sfera îmbunătăţi
rii activităţii de protecţie a mun
cii, ia începutul acestui an cabi
netul de protecţie a muncii de la 
„Flamura roşie* a lansat o che
mare la întrecere către toate ca
binetele de protecţie a muncii din 
întreprinderii« şi şcolile de specia
litate di* judeţul Sibiu, avînd ca

obiectiv înfiinţarea, organizarea şi 
dotarea cabinetelor de protecţie a 
muncii, activitate oare să se re
flecte în prevenirea accidentelor 
de muncă şi a îmbolnăvirilor pro
fesionale, precum şi îmbunătăţirea 
condiţiilor de muncă.

în munca pentru realizarea pla
nului cincinal tn patru ani şi ju
mătate, preocuparea pentru creş
terea productivităţii muncii trebuie 
îndreptată nu numai în direcţia 
măririi ritmului de muncă, ci şi 
în spre alte domenii. Un astfel de 
domeniu este cel al ergonomiei, 
pînă în prezent foarte puţin ex
ploatat in întreprinderile noastre.

In această idee şi In tntreprin- 
derea noastră va lua fiinţă un la
borator de ergonomie în care vom 
studia probleme privind îmbunătă
ţirea muncii din punct de vedere 
fiziologic, antropologic şi de igie
nă, a dimensionării maşinilor, 
locurilor de muncă şi a factorilor 
de ambianţă fizică. Tot în dome
niul preocupărilor viitoare va sta 
şi studiu] fenomenului de oboseală 
umană, urmărind îmbunătăţirea 
condiţiilor care concură la menţi
nerea forţei de muncă în stare ac
tivă o perioadă mai lungă, permi- 
ţtîidu-1 să producă, ou aceeaşi e- 
nergie cheltuită, cantităţi mai mari 
de produse pe unitate de timp.

NICANOB CAL ANCE A, 
tehnician protecţia muncii, 

ia „Flamura roşie“ Sibiu

La „Flamura roşie11 Sibiu

Gîndirea 
creatoare 
în slujba 
întrecerii 
socialiste

(Urmare din paq. I)

opera cu adevărate lucrări de art&i 
ca acea grindă continuă din glisieraji 
metalice montate pe Bucin pentru 
proteja brazii cu două tulpine — un‘ 
capriciu al naturii? — care străjuiesc? 
o parte din acest traseu, insuficient 
cunoscut pînă acum de iubitorii de 
drumeţii. Sau parapeţii din materiale 
prefabricate de la Lacul Roşu, con
cepute de Ion Herlea şi executate 
pe baza celei mai recente între nu
meroasele sale inovaţii.

Acestea ar fi numai cîteva din şi
rul de exemple, de fapte de eroism 
cotidian, ai căror eroi îi găsim, as
cunşi în modestia anonimatului, prin
tre constructorii de drumuri ai şan-’ 
tierului sibian. Puţine la număr, e- 
xempiele ilustrează nu mai puţin e- 
ficienţa practică a unei idei generoa
se a secretarului general al partidului 
nostru, aceea că nu eforturile fizice 
trebuie intensificate pentru depă
şirea cincinalului, ci gîndirea tehnică 
şi aplicarea ideilor creatoare. Iată 
de ce convingerea colectivului sibian 
că anul aniversării unui sfert de 
veac de la proclamarea republicii îi 
va readuce titlul de fruntaş ni se 
pare întemeiată pe argumentul fap
telor.

Pe urmele i
articolelor
publicate

a

încă nu s-au„, 
extras concluziile? I

Publicam, in 18 august, un ml- ' 
crofoiieton cu titlul „Inveiderşii j 
Ia abator“. Pentru oricine, faptele j 
pe care le Incrimina numitul ar
ticol se prezentau ca Siind deose
bit de grave. Nu-i de ici de colo 
împrejurarea că statul a fost pă
gubit cu sume care întreceau, 
chiar la prima vedere, suta de mii |  
de lei. Nu-i de ici de colea cir- j 
oumstanţa că pentru „a se eva
pora“ un lot format din nu mal \ 
puţin de 40—44 de vite trebuia ‘ 
să existe suficiente elemente de 
dezorganizare şi suficiente probe 
de lipsă de responsabilitate la lo
cul respectiv de muncă.

N-am intrat atunci In detalii 
privind modul cum au încercat —
În cadrul procesului — factorii 
de răspundere ai nuşnitel unităţi 
să justifice, să găsească explicaţii 
(la nivel de fenomen]?!) cazului. 
Nu vom intra nici în aceste rîn- 
duri în acele detalii.

Virgil Ştefan şi Dumitru Lazăr 
au fost condamnaţi, a* făcut re
curs, sîntem In măsură acum să 
notăm că sentinţele (4 ani şi două 
luni, respectiv, 4 ani ş; 6 luni) 
au rămas definitive. Pentru ceea 
ce au făcut — concret«— pedeap
să binemeritată — tot concretă. 
Dar, să se fi tras, la Abator, con
cluzia că cei doi a-u fost singurii 
vinovaţi, că organizarea fluxului 
de producţie, modul îngăduitor 
(ca să nu zicem altfel) al contro
lului, într-un cuvînt ambianţa 
care a creat condiţii pentru de
lapidare, modul de lucru din u- 
nitate nu au contribuit cu nimic?

Dacă această concluzia s-a 
tras, nimic mai eronat! Dacă alta 
este concluzia nu putem înţelege 
de ce conducerea respectivei uni
tăţi nu a găsit timp (au trecut 54 
de zile de la publicarea articolu
lui) să răspundă ziarului, pentru 
ca, Ia rîndul său, acesta să infor
meze opinia publică asupra măsu
rilor luate spre a preîntimpina re
petarea unor asemenea „istorii*. 
Există doar reglementări clar« în 
această direcţie.
_ Or, s-o fi socotR la Abatorul 

din Sibiu, că asemenea articole — 
dată fiind cerinţa speciei publi
cistice — sínt simple ocazij de 
amuzament?

Dacă ar fi aşa ar H deosebii de 
grav!

VICTOR DOMŞA
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Sesiunea Adunării 
Generale O. N,

i New York ii. — Trimisul special 
^.gerprăî, Cornelia Vkd, transmite! 
Dezbaterii®, de politică generală ale 
telei de-a i27-a sesiuni a Adunării 
Generai« # O.N.U. prilejuiesc, in 
tontinuare, reprezentanţilor diferite
lor state membre ale organizaţiei, 
abordarea, în cadrul şedinţelor ple
nare, a principalelor probleme ale 
vieţii internaiionale şi, in mod parti-* 
cuier, a punctelor Însorise pe ordi
nea de zi «. actualei sesiuni, între 
tere figurează şi cel privitor la spo
rirea rolului $i eficacităţii organiza
ţiei mondiale, înscris pa agenda de 
lucru la iniţiativa României.

„Naţiunile Unite, a declarat minis
te® dé externe al Republicii Demo
crate Pcţpulare a Yemenului, Moham
med Sa!feh Aulaqi, dobindesc, cu 
fiecare an', mai multă importanţă in 
problemele umanităţii“. Această au
toritate, a continuat el, se datoreşte 
faptului că statele membre Işi in
vestesc speranţele In capacitatea or
ganizaţiei de a contribui ia statorni
cirea păcii şi progresului în lume.

Ministrul Jemenit a cerfit sporirea 
activităţilor O.N.U. in favoarea cau
zei popoarelor care luptă pentru e- 
liberarea de sub dominaţie străină, 
pronunţindu-se pentru aplicarea ime
diată de sancţiuni statelor oare, prin 
politica lor colonialistă şi de apar
theid, nesocotesc hotărîrile adoptate 
de organizaţia mondială.

Relevînd existenţa unui climat de 
discuţii şl conciliere în lume, minis
trul pentru problemele minorităţilor 
el Pakistanului, Raja Tridev Roy, a 
arătat să această tendinţă trebuie u- 
tilizată pentru soluţionarea diferitelor 
probleme litigioase. Legat de aceas
ta, ministrul pakistanez s-a referit 
la’ relaţiile ţării sale cu India, care, 
prin Încheierea Acordului de la Sim
la, au la bază principiul nereourge- 
rii fa foiţă şi al reglementări; dife
rendelor prin mijloace paşnice.

Pledind pentru examinarea apro
fundată • problemelor privind spo-

Hrea eficacităţii Ó.N.U., ministrul de 
externe al Afganistanului, Moham
med MoussaUhafiq, a subliniat res
ponsabilitatea ce incumbă tuturor 
membrilor Naţiunilor Unite de a face 
din Cartă şi din organizaţie instru
mente eficace pentru crearea unor 
mai bune condiţii politice, economice 
şi sociale în lume.

Abordând fenomenul subdezvoltă
rii, ministrul afganistan a subliniat 
că răspunderea pentru progresul e- 
conomic ai ţărilor în curs de dez
voltare le revine, in primul rind, a- 
cestora. Eforturile lor in acest sens, 
a continuat el, trebui® desfăşurate 
simultan cu ajutorul şi cooperarea 
internaţională.

„Capacitatea de reuşită a O.N.U. 
depinde in principal de voinţa mem
brilor săi“, a spus, în discursul său, 
Patrick Hillery, ministrul de externe 
al Reipublicij Irlanda. El a remarcat 
că anumite ameliorări şi adaptări ale 
structurii organizaţiei se fac nece
sare. Dialogul, destinderea şi univer
salitatea vor permite cu siguranţă 
întărirea structurii Naţiunilor Uni
te, sporirea eficacităţii sale ş; vor 
consolida, totodată, încrederea po
poarelor în organizaţie.

Santiago ide Chile 11. — Corespon
dentul Ageiţpres, Eugen Pop, transmi
te: La Universitatea Catolică din 
Valparaiso l-a  deschis o expoziţie 
de fotografii', înfăţişând creaţiile ma
relui sculpta r român, Constantin 
Brâncuşi. Re ţ torul Universităţii, Raul 
Auard, şi vi ve-rectorul Juan Ore
llana au vorfvt celor prezenţi despre 
dialogul cultiaral-artistic dintre Româ
nia şi Chile, . a cărui desfăşurare 
este facilitată de originea comună, 
latină, de dfitjităţile lingvistica şi 
culturale.

Cu ocazia djoschiderü expoziţiei 
au fost prezeniiite filmul artistic ro
mânesc „Haídutóti“ şi documentarul 
„De la străbunii la strănepoţi“.

Bruxelles 11 '/Agerpres). — Regele 
Baudouin al BMgiei a vizitat „Stu
dioul 44“ din Bruxelles, unde sínt 
prezentate trei- «qrtazlţii de artă ro
mânească in cadru! „Zilelor culturii 
româneşti", desfăşurate între 19 sep
tembrie şi 13 octombrie.

După expoziţia dU artă medievală 
— căreia i-a acordă t o atenţie deo
sebită, exprimind iiviüta sa apreciere 
faţă de operele expuse —, suveranul 
belgian a vizitat exţooziţia de artă 
populară şi pe cea artă contem
porană,

Japonia va evita 
reevaluarea yenului

Tokio î 1 (Agerpres). Primul
ministru al Japoniei, Kakuei Tanaka, 
a declarat din nou că va face „tot 
.ce este posibil“ pentru a evita o re
evaluare unilaterală a yenului in vi
itorul apropiat.; Luînd cuvântul la un 
dejun dat în onoarea sa de Clubul 
corespondenţilor străini din Tokio, 
premierul a arătat că unui din mo
tivele majore care tl determină să 
se opună unei astfel de măsuri îl 
constituie efectele defavorabile pe 
carp orice sporire a valorii monedei

Sesiunea Consiliului U.N.C.T.A.D.
—  Infervenjia reprezentantului României —-
Geneva 11 (Agerpres), — lia Pa

latul Naţiunilor din Geneva continuă 
lucrările sesiunii a XII-a a Consi
liului U.N.C T.A.D. In cadrul dezba
terilor privind relaţiile comerciale 
dintre ţări cu sisteme social-econo- 
inicg diferite, numeroşi vorbitori 
şi-au exprimat satisfacţia faţă de evo
luţia ascendentă a acestor raporturi. 
S-a relevat că îmbunătăţirea clima
tului internaţional creează premise 
favorabile pentru intensificarea re
laţiilor comerciale între ţări cu sis
teme social-economice diferite, subli- 
niindu-se necesitatea continuării e- 
f orturilor pentru eliminarea restric
ţiilor şi discriminărilor care frînea- 
fcă încă, dezvoltarea lor.

Luînd cuvîntul, reprezentantul ro- 
Tnân, Victor Aldea, a reliefat politica 
constantă a ţării noastre de a dez
volta- colaborarea economică cu toate 
platele lumii.

El a precizat că România, ţară so
cialistă în curs de dezvoltare, acordă 
o atenţie deosebită extinderii comer
ţului ş; cooperării cu celelalte ţări 
în curs de dezvoltare, fiind convinsă 
că intensificarea colaborării cu a- 
ceste state constituie un mijloc im
portant pentru lichidarea subdezvol
tării economice.

Referindu-se la relaţiile României 
cu celelalte state, vorbitorul a subli
niat necesitatea ca măsurile luate pe 
plan internaţional să ţină seama de 
nivelul de dezvoltare economică a 
ţărilor, indiferent de sistemul lor so
cial-economic. In acelaşi timp, re
prezentantul român şi-a exprimat 
convingerea că la conferinţa privind 
colaborarea şi securitatea europeană 
vor putea fl obţinute noi progrese 
pe calea intensificării schimburilor 
economice între ţările continentului.

©.R.S.&. în fote! aspect din timpul lucrăriţgî dţ t*
agregat de Ia hldroccntTf-ä îşflNjS;

EBE>A«ŢÎA P  ABÖI&ISTRAJIA» Bibîu,

naţionale ar avea-o asupré fermieri
lor întreprinderilor mici şî mijlo
cii. Tanaka a Informat că guvernul 
examinează în prezent © sbrie de 
măsuri destinate reducerii aitualuîuî 
surplus el balanţei de plăţi a ţării 
— argumentul principal al cercurilor 
internaţionale ce reclamă o reeva
luare a yenului — şi că ele vor fi 
definitivate în cu rind, pentru a 
putea intra în vigoare pînă Ja sfâr
şitul anului. In esenţă, <S relevat pri
mul ministru, se preconizează redu
cerea tarifelor vamale, stimularea 
importurilor, sporirea cheltuielilor 
guvernamentale, majorarea asistenţei 
cătra străinătate ş! retiring«©«. ex
porturilor,

întrevederea Henry Kissinger 
— Maurice Schumann

Paris 11 (Agerpres). — Henry Kis
singer, consilier special al preşedin
telui Nixon pentru problemele secu
rităţii naţionale, care se află înir-o 
vizită la Paris, a avut, la 10 octom
brie, o convorbire cu ministrul de 
externe al Franţei, Maurice Schu
mann, După convorbiri, Schumann a 
fost primit de preşedintele Georges 
Pompidou, pe care l-a informat in 
legătură cu discuţiile puritate cu 
Henry Kissinger asupra problemei 
vietnameze, a declarat un reprezen
tant oficial al Palatului Elyste.

Atlt In cursul vizitei sale la New 
York, cit şi In cadrul convorbirilor 
publice de Ia Paris, Maurice Schu
mann a afirmat că, după părerea sa, 
propunerea Guvernului Revoluţionar 
Provizoriu al Republicii Vietnamului 
de Sud privind înlăturarea din func
ţie a lui Nguyen Van Thieu ş; in
staurarea unui guvern de coaliţie, 
format din trei componente, consti
tuie un angajament de pace eficient, 
menţionează agenţia United Press 
International.

L u p tele
d in  V ietn am u l d e  sud

Vietnamul de sud î l  (Agerpres). 
— Agenţiile de presă informează că 
In imediata apropiere a Saigonului 
continuă luptele între unităţi ale 
Frontului Naţional de Eliberare şi 
trupe saigoneze. Iniţiativa continuă 
să rămînă de partea patrioţilor sud- 
vietnamezi, care se menţin pe cele 
trei poziţii întărite ale inamicului, 
situate între capitalele provinciale 
Fuk Ong şi Ben Kat, la est de şo
seaua nr. 13 ce leagă Saigonul de 
An Loc, poziţii cucerite cu cîteva 
zile in urmă. Lupte înverşunate au 
avut loc, marţi, în apropierea celui 
de-ai patrulea punct întărit al ina
micului situat la 27 de kilometri 
nord de capitală. In pofida ajutoru

lui masiv al aviaţiei americane, in
clusiv al bombardierelor ,B-52", si- 
luaţia trupelor saigoneze rămine 
critică, unităţile lui Thieu făcfnd cu 
greu faţă ofensivei viguroasa a pa
trioţilor.

Pe de altă parte, au fost semna
late noi lupte în provincia Tai Ninh, 
la 75 kilometri nord-vest de Saigon. 
Comandamentul militar din Saigon, 
citat de agenţiile de presă, a fost 
nevoit să recunoască pierderile grele 
suferite de unităţile saigoneze în ul
timele 24 de ore, precum şi faptul 
că a mobilizat peste 10 000 de sol
daţi şi ofiţeri în apropierea capita
lei pentru a putea face faţă unui 
eventual atac al patrioţilor.

Sesiunea Comisiei de anchetă asupra 
atrocităţilor comise de S M  in Vietnam

Copenhaga l i  (Agerpres). — ÎA 
sediul Parlamentului danez au În
ceput lucrările celei Ae-a treia se
siuni a Comisie! internaţionale da 
anchetă asupra atrocităţilor comisa 
de S.U.A. tn Indochina,

Salutînd pe participanţii la lucrări, 
noul prim-ministru danez, Anker 
Joergensen, a exprimat dorinţa Da
nemarcei ca S.U.A. să părăsească In
dochina. Reamintind că guvernul şi 
Parlamentul danez au condamnat es
caladarea conflictului din Vietnam, 
precum ş! bombardamentele ameri
cane asupra teritoriului R.D. Viet
nam, premierul Joergensen a relevat 
că acest conflict „a provocat © pro

fundă impresie asupra poporului da
nez şi o creştere a sentimentelor de 
adîncă solidaritate cu poporul viet
namez*. Exprîmîndu-şi speranţa in
tr-o apropiată soluţie politică a con
flictului, Anker Joergensen a decla
rat că, la sfîrşftul războiului, Dane
marca este gata să vină In ajutorul 
poporului vietnamez pentru recon
strucţia ţării.

KENYA Capitala Kényéi — Nairobi - 
cea mai frumoasă din Africa Centrală.

- este pe bună dreptate considerat* 
Vedere din centrul oraşului Nairobi

C ontinuă b o m b a rd a m en te le  a m e r ic a n e  
a su p r a  R, P , V ietn am

Distrugerea sediului 
generale a Franţei

delegaţiei 
la Hanoi

Hanoi lî ,  — Corespondentul A- 
gerpres, Emil Georgescu, transmite! 
Miercuri dimineaţă, un puternic a- 
tac prin surprindere al aviaţiei ame
ricane a distrus sediul delegaţiei ge
nerale a Franţei Ia Hanoi şi a ava
riat grav alte clădiri din apropiere. 
Bombe de mare calibru au paovocat 
pierderi de vieţi omeneşti, al căror 
bilanţ exact nu este cunoscut încă, 
Pînă seara tîrziu, echipe speciale au 
continuat să scoată de sub dărimă- 
turi persoanele surprinse de bombar
dament in clădirile avariate.

Pierre Susinl, delegat general al 
guvernului francez pe lingă guver
nul R.D. Vietnam, fn fost grav rănit 
Şi transportat la spital, unde, cu

toate îngrijirile pe care î le-au a- 
cordat medicii vietnamezi, starea lui 
nu s-a ameliorat. O altă persoană 
din cadrul misiunii franceze a fost 
ucisă, împreună cu cinci cetăţeni 
vietnamezi, salariaţi ai delegaţie! ge
nerale franceze. însărcinatul cu afa
ceri ad-interim al R.P. Albania, cave 
se afla în clădirea delegaţiei gene
rale franceze în timpul bombarda
mentului, a fost, de asemenea, rănit. 

Avioanele americane au atacat, de! 
asemenea, alte raioane ale Hanoiului 
şi periferiile acestuia. Au fost lovite' 
de bombe clădiri de pe ambele ma
luri ale Fluviului Roşu. în cursul a -’ 
cestor bombardamente şi-au pierdut 
viata ş; au fost răniţi maî mulţi 
civili.

Vizita şahînşahului 
Iranului la Moscova

Moscova It (Agerpres). Dúlod 
cuvîntul la dineul oferit irr cinstea, 
şahînşahului Iranului, Mohammad 
Reza Pahlavi Aryamehr, preşedintele 
Prezidiului Sovietului Suprem »I 
U.R.S.S., Nikolai Podgornîi, şi-a ex
primat satisfacţia în legătură cu ac
tualul stadiu al relaţiilor sovieto- 
irauiene, relatează agenţia TASS. 
„Pot spune, a subliniat el, că preco
nizata seminare a acordului privind 
dezvoltarea colaborării economice şi 
tehnice bilaterale pe următorii 15 
ani, precum şi a planului cincinal de 
schimburi culturale intre U.R.S.S, şi 
ITan vor deschide perspective şi mai 
favorabile pentru activizarea şi ex
tinderea relaţiilor noastre multilate
rale“. Vorbitorul a relevat, de ase
menea, spiritul de prietenie, bună 
vecinătate şi colaborate fructuoasă

r "

din relaţiile Uniunii Sovietice ea 
alţi vecini din sud — Afganistan, 
Turda şi alte ţări,

Şahinşahui iranului s evidenţiat 
faptul că, în ultimi] cinci ani, volu
mul schimburilor bilaterale de măr
furi a »porit de peste cind ori A- 
eorduî privind lărgirea colaborării e- 
conomice şi tehnice pe următorii 15 
ani, care va fi semnat în curlnd de 
cele două ţări, va contribui Ia o 
creştere şi mai mare a comerţului 
bilateral. De asemenea, el şi-a ex
primat convingerea că planul schim
burilor culturale dintre Iran şî 
U.R.S.S., care urmează să fie semnat 
in consul actualei sate vizite la 
Moscova, va lărgi colaborarea ştiin
ţifică şî culturală dintre cele două 
ţări.

9 9 Conflictul de la lacul V ic to r ia "
a luat s f ir ş it

Öánflictaí dintre Uganda Şî Tanza
nia, izbucnit brusc, dar nu neaştep
tat, In noaptea de 16 spre 17 sep
tembrie, a luat sfirşit, guvernele ce
lor două ţări acceptînd un plan de 
pace propus de Somalia în conformi
tate cu principiile Cartei O.U.A Cela 
două guverne — se arată în acord, 
publicat simultan la Mogadiscio, Dar 
Es Salaam şi Kampala — au hotărît 
să pună capăt ostilităţilor şi să ac
ţioneze în vederea reinstaurării pa
di şi a relaţii,Iot de prietenie exis
tente înainte între cele două po
poare, pentru apărarea suveranităţii, 
independenţei, integrităţii teritoriale 
şi unităţii naţionale. Acordul înche
iat prevede încetarea tuturor ostili
tăţilor militare iniţiate de un stat 
împotriva celuilalt şi retragerea pînă 
la 19 octombrie a forţelor armate 
respective de la graniţa comună.

Înţelegerea dintre cele două gu
verne, oare au dat dovadă de reţi
nere şi calm, a fost facilitată de e- 
forturile conjugate ale şefului statu
lui somalez, Mohammed Siad Barre, 
ole ministrului său de externe, Omar

Arţeh,_ ş! ale preşedinţilor Republicii 
/fair şţ Zambiei, respectiv — Mobutu 
Şese Seko şi Kenneth Kaunda, pre
cum ş; ale secretarului general' al

O.U.A,, Nzo Ekhangaki. Toţi aceş
tia, In calitate de mediatori, s-au 
străduit, alături de reprezentanţii 
Tanzaniei şi Ugandei, să pună capăt 
acestui „conflict dureros", cum l-a 
numit regele Hassan al II-Iea, pre
şedintele in exerciţiu al Organiza
ţiei Unităţii Africane.

Reglementarea pe cale paşnică a 
diferendului de frontieră dintre U- 
ganda şi Tanzania, oa, de altfel, şl 
a altor probleme litigioase interafri- 
cane, evidenţiază odată in plus vir
tuţile soluţiilor politice, ale dialogu
lui, precum şi importanta şi primor

dialitatea unităţii de acţiune a con
tinentului in lupta împotriva impe
rialismului, colonialismului şj neoco. 
loniaiismului, aflate la originea a- 
cestor conflicte. înţelegerea de’ Ia 
Mogadiscio reprezintă, d® altfel, un 
succes al întregii Africi, care a de
monstrat încă o dată capacitatea şî 
voinţa africanilor de a rezolva ei 
înşişi problemele lor, oricît de com
plexe ar fi ele. S-a evidenţiat şi cu 
acest prilej că ţările africane posedă 
nu numai imense resurse naturale, 
ci şi politice, care, odată intrate în 
acţiune, pot dnce îa rezultate extrem 
de favorabile. Probleme care, altă 
dată, constituiau, ani de-a rîndul „ua 
măr al discordiei" pot fi astăzi re
glementate prin negocieri, purtate In’ 
spiritul stimei reciproce, al dorinţei 
de a se depăşi problemele confiic-1 
tuale prin luarea în considerare a 
intereselor naţionale, a năzuinţelor 
întregului continent spre unitate si 
cooperare activă, conform principii
lor Cartei O.U.A. şi a Naţiunilor 
Unite.

N. BADEA

•  AGENŢIA CHINA NOUA Informează că ministrul de ex
terne al Chinei, Ci Pîn-feS şi omologul său vest-german, 
Walter Scheel, au semnat, Ia 11 octombrie, Ia Pekin, urmă
torul comunicat: Guvernul R.P. Chineze ş! guvernul R.F. a 
Germaniei au hotărît, lă 11 octombrie 1972, să stabilească 
relaţii diplomatice şi să facă, într-un timp scurt, schimb de 
ambasadori.

s
I

s

5 •  CONSILIUL SUPERIOR AL UNIVERSITĂŢII DIN COLUM- 
I BIA, prezidat de ministrul educaţiei, a hotărît încheierea an
ii ticipată a primului semestru da studii în zece facultăţi ale 
I  Universităţii naţionale în vederea efectuării unei reforme în 

învăţămfntul superior,
In cursul ultimelor săplămînî, in incinta universităţii au 

avut loc numeroase manifestaţii ale studenţilor, care cereau

r  r  MT rMM mmmm mr r  jmt r  MV MMM r  MM MMMrrrr r  MMmmmm jmr A

,să sporească eforturile lor In vederea promovării şl dez
voltării cooperării în domeniile economice şi da telecomu
nicaţii".

•  Ö ADUNARE FESTIVA, organizată de Academia sîrbă de 
ştiinţe şl arte, Asociaţia scriitorilor din Serbia, Universitatea 
din Belgrad şi Universitatea Populară Kolaraţ, a marcat cea 
de-a 80-a aniversare a zilei de naştere a scriitorului iugoslav 
Ivo Andrici, laureat al Premiului Nobel.

de structură.I!
»s

•  CU NUMAI PATRU LUNI înainte de alegerile ce urmează 
să aibă Ioc în Paraguay, regimul Stroessner a hotărît pre
lungirea stării de urgenţă in capitală şi în departamentele 
Itapua şi Alto Parana — anunţă agenţia Prensa Latina. Mă- 

|  sura, în vigoare din anul 1954, este însoţită de o dispoziţie 
v care interzice emisiunile posturilor de radio ale partidelor 
ţ  de opoziţie febrerist şi radical, 
s
I •  HENRY KISSINGER, consilierul special al preşedintelui 
S S.U.A. pentru problemele securităţii naţionale, şî reprezen- 
) fanţii guvernului R.D. Vietnam au hotărît, la încheierea celei 
V de-a treia zile a convorbirilor confidenţiale de la Paris, să 
I continue aceste convorbiri încă o zi, a declarat purtătorul 
i  de cuvînt ai Casei Albe, reluat de agenţiile TASS şî France 
I Presse.

J •  IA ÎNCHEIEREA CONVORBIRILOR DINTRE ÎMPĂRATUL 
I ETIOPIEI, HAILE SELASSIE, şi preşedintele Republicii Zair, 
5 Mobutu Şese Seko, a fost, dat publicităţii ua comuakal ia 

<AJ o |c  arat* că £€le două ţări au »ornat «wţtkiiţ Mfcţi»
' -  ............. sporturilor Mffteae şl % WÎOiffioí
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Cu acest prilej, Rate Dugonici, vicepreşedinte al Prezidiu
lui R.S.F. Iugoslavia, a înmînat sărbătoritului, in numele 
preşedintelui Iosip Broz Tito, ordinul »Erou al muncii socia
liste*.

•  O DELEGAŢIE COMERCIALA MEXICANA, condusă de 
Carlos Torrez Manzo, ministrul comerţului şi industriei, a 
plecat într-o vizită in R.P. Chineză. Aceasta este prima dele
gaţie oficială mexicană care vizitează R.P. Chineză, după 
stabilirea relaţiilor diplomatice dintre cele două ţări in fe
bruarie 1972.

•  EXPROPRI1ND ÎN URMA CU PATRU ANI BUNURILE COM
PANIEI NORD-AMERICANE »INTERNATIONAL PETROLEUM 
CO.", Republica Peru a făcut primul pas pe calea transfor
mării vechilor structuri — a declarat preşedintele acestei 
ţări, Juan Velasco Alvarado. Conceptele de patrie şî na- 
jUttKe ~y % ípu* Cl tu discursul rostit la Centrul naţional de 
Iniirtteţîe mÉltaiS — îîrI î* mod inseparabil legal# de dera- 
mltete* tatee&M» «or« oicttule»: «. colectivitate.

•  LA CHEMAREA CELOR TREI CENTRALE SINDICALE 
ITALIENE — C.G.I.L- C.I.S.L. ŞI U.I.L. — la Florenţa şî
în alte localităţi din Toscana au fost organizate mai multe 
greve. Participanţii cer adoptarea de măsuri adecvate In ve* 
derea îmbunătăţirii condiţiilor de viaţă, realizarea unor 
profunde reforme sociale şi lărgirea libertăţilor sindicale.

•  LA SANAA a avut Ioc marţi a treia şî ultima reuniune de 
lucru între membrii comisiei Ligii Arabe de mediere In con
flictul dintre cele două state yemenite şi delegaţia nord-ye- 
menită, condusă de ministrul educaţiei şi invăţămîntuluî,
Ahmed Jaber Afif. A fost continuată examinarea problemelor
ridicate de guvernul de la Sanaa pentru soluţionarea con
flictului de la graniţa cu Republica Democratică Populară 
a Yemenului.

•  CONGRESUL SINDICATELOR BRITANICE (T.U.C.), care 
numără peste 10 milioane de membri, a respins programul 
de măsuri antiinflaţioniste, adoptat luna trecută de guvernul 
conservator, care prevede, între altele, menţinerea creşterii 
preţurilor la bunurile de larg consum Sn limita de 5 la sută 
pentru următoarele 12 luni. De asemenea, programul limi
tează drastic creşterea salariilor.

•  fN ITALIA va lua naştere în curlnd un Corp de .agenţi 
ecologici", însărcinaţi cu protecţia mediului înconjurător. 
Datoria for este de a descoperi şi sancţiona abuzurile, in
fracţiunile, toate încălcările legilor contra poluării.

•  LA BONN au avut Ioc, marţi, convorbiri Intre Egon Bahr, 
secretar de stat la Cancelaria Federală a R.F. a Germaniei, 
şi Michael Kohl, secretar de stat pe lingă Consiliul de Mi
niştri al R.D. Germane.

•  POLIŢIA NORD-IRLANDEZA a anunţat că, în nrm'a unui 
incendiu provocat de o explozie a unei bombe în cartierul 
catolic Lower Falls, trei persoane şi-au pierdut viaţa. Incen
diul a distrus 5 imobile din cartierul Balkan Street.
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